
„Urodzi∏em si´ tutaj. KiedyÊ mo˝na by∏o
∏ódkà dop∏ynàç z Kombinatu do Przepom-
powni” – wspomina Stanis∏aw ˚o∏ek. Sy-
tuacj´ Jeziora Wieliszewskiego znamy do-
skonale. Wiemy, co mu grozi, jeÊli nie po-
dejmiemy dzia∏aƒ w kierunku jego
ochrony; wiemy równie˝, jakie ca∏a Gmi-
na mo˝e mieç korzyÊci z przywrócenia je-
go dawnej ÊwietnoÊci. Obecnie dolina rze-
ki nie wzbogaca walorów krajobrazo-
wych.

Grunty wchodzàce w sk∏ad wspólnoty
wiejskiej majà s∏u˝yç rolnikom, a gospo-
darowanie nimi ma przynosiç korzyÊci,
dlatego oczyszczenie Jeziora umo˝liwi
swobodny sp∏yw wód, których nadmiar
w ró˝nym stopniu odczuwamy na naszych
posesjach i w domach, zmniejszy proble-
my z utrzymaniem w odpowiednim stanie
przepraw nad rowami melioracyjnymi,
a racjonalne zagospodarowanie zasobami
przyrodniczymi przyczyni si´ do wykorzy-
stania potencja∏u tej okolicy. Od daw-
na z inicjatywy mieszkaƒców i Urz´du
Gminy podejmowane by∏y próby oczysz-
czenia Jeziora.

Jednak do szerszego dzia∏ania po-
trzebne by∏o porozumienie w∏aÊcicieli
gruntów. Wyglàda na to, ˝e ostatnio tako-
we wreszcie osiàgni´to, poniewa˝ nowy za-
rzàd Spó∏ki dla Zagospodarowania Wspól-
noty Gruntowej Wsi Wieliszew otrzyma∏
pe∏nomocnictwo w sprawie znalezienia
przedsi´biorcy, który w zamian za pozyska-
ne z dna Jeziora kruszywo oczyÊci ca∏y
zbiornik wodny.

Inicjatyw´ popar∏ Wójt Gminy Wieli-
szew Pawe∏ Kownacki: „Rozwiàzanie pro-
blemu Jeziora Wieliszewskiego le˝y mi
na sercu szczególnie, poniewa˝ stworzenie
w tym miejscu atrakcji turystycznej
znacznie wp∏yn´∏oby na rozwój ca∏ej
Gminy.” Obecnie trwajà prace nad uzyska-
niem pozwoleƒ wodno-prawnych oraz roz-
mowy z konkretnym przedsi´biorcà na te-
mat ewentualnego zagospodarowania te-
renu poprzez budow´ przepustów,
mostków, piaszczystej pla˝y i bazy sporto-
wo-rekreacyjnej. nn  MK/SZ

„By∏oby du˝à stratà,
gdybyÊmy nie wykorzystali
potencja∏u, jaki stwarza nam
Jezioro Wieliszewskie”
– mówi Przewodniczàcy
Spó∏ki dla Zagospodarowania
Wspólnoty Gruntowej Wsi
Wieliszew Stanis∏aw ˚o∏ek.
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Krok ku
oczyszczeniu
Jeziora
Wieliszewskiego

Turniej Sołectw to
nowy element
Do˝ynek Gminnych.
W tym roku
szczególnà okazjà
do Êwi´towania było
równie˝ 90-lecie
OSP Wieliszew.

Ju˝ w dniu Âwi´ta Gminy Wie-
liszew mogliÊmy przekonaç
si´, ˝e to odpowiednia okazja

do zaprezentowania talentów,
którymi bogata jest nasza wspól-
nota. Dzi´ki zaanga˝owaniu
mieszkaƒców w organizacj´ ob-
chodów mo˝emy w pe∏ni poczuç
si´ gospodarzami tej ziemi. To
chyba dobry kierunek, który war-
to kontynuowaç.

Kolejnà okazjà do wspólnej za-
bawy, ale równie˝ przekonania
si´, jakim potencja∏em sà ludzie

naszej Gminy, by∏o do˝ynkowe
Êwi´to. Nie mog∏o zabraknàç tra-
dycyjnych elementów uroczysto-
Êci, czyli nabo˝eƒstwa, poÊwi´ce-
nia chleba i wieƒców, przemówieƒ
oficjeli, a w cz´Êci rozrywkowej
– wyst´pów niezastàpionych „Pro-
myków” i koncertu gwiazdy. Tym
razem Do˝ynki Gminne sta∏y si´
równie˝ okazjà do prezentacji so-
∏ectw, które podczas Êwi´ta zmie-
rzy∏y si´ w turnieju. ZaprosiliÊmy
ka˝dà miejscowoÊç, aby przedsta-
wi∏a si´ mieszkaƒcom poprzez sto-

isko oraz wyst´p na scenie. Rywa-
lizacj´ uzupe∏ni∏y zmagania spor-
towe na hali. Najwi´cej punktów,
a tym samym nagrod´ g∏ównà
Turnieju So∏ectw, zdoby∏a Ko-
mornica.

Tegoroczne Do˝ynki Gminne
by∏y szczególne równie˝ dzi´ki ju-
bileuszowi 90. rocznicy utworze-
nia Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Wieliszewie.

Relacj´ z uroczystoÊci czytaj
na str. 9

nn  

Do˝ynki w nowej szacie

ww Przyjaciele z Niemiec
Wójt Gminy Wieliszew 

Pawe∏ Kownacki i Przewodniczàcy

Amt Trittau Uwe Tillman-Mumm

podpisali mi´dzynarodowà umow´

partnerskà.

áá Wi´cej czytaj na str. 3
ww Nagroda dla Olszewnicy

Starej
Olszewnica Stara zdoby∏a Nagrod´

PublicznoÊci na Festiwalu

AktywnoÊci Spo∏ecznej i Kulturalnej

w Serocku. 

áá Wi´cej czytaj na str. 5
ww Rozmowa z...

„Radni dali sygna∏, ˝e chcà

pracowaç, skoncentrowaç si´

na dzia∏aniu konstruktywnym”

– powiedzia∏ Przewodniczàcy Rady

Gminy Wieliszew Józef Borzewski

w wywiadzie.

áá Czytaj na str. 16

Ponad 50 naszych dzieci znalaz∏o opiek´ w nowym skrzeszewskim przedszkolu. Inwestycja kosztowa∏a prawie 1 mln z∏.

Nowe przedszkole
W tym roku bud˝etowym musi-
my liczyç ka˝dà z∏otówk´, ale sà
takie inwestycje, jak przedszko-
la i szko∏y, na których nie mo˝e-
my oszcz´dzaç. Rozumie to ka˝-
dy, kto ma ÊwiadomoÊç, ˝e nasza
przysz∏oÊç zale˝y od poziomu
edukacji kolejnych pokoleƒ.
Zresztà szcz´Êliwe twarze dzieci

i rodziców, którzy 14 wrzeÊnia
brali udzia∏ w uroczystoÊci otwar-
cia Przedszkola w Skrzeszewie sà
najbardziej przekonujàcym argu-
mentem.

Placówka mog∏a przyjàç naj-
m∏odszych po perypetiach zwià-
zanych ze skutkami tegorocz-
nych ulewnych deszczy. Podczas

otwarcia Przedszkola jego Dyrek-
tor Ma∏gorzata Âcibior dzi´kowa-
∏a wójtowi Paw∏owi Kownackie-
mu oraz radnym za zrozumienie
potrzeb rodzin i najm∏odszych
mieszkaƒców Gminy, pracowni-
kom Urz´du – za dobrà wspó∏pra-
c´, wykonawcy robót – za profe-
sjonalizm. Równie˝ dzieci za-

dba∏y o stworzenie w∏aÊciwego
nastroju uroczystoÊci. Reprezen-
tacja maluchów zaÊpiewa∏a
uczniom dopiero zaczynajàcym
przygod´ z edukacjà piosenk´
tym samym witajàc nowe kole-
˝anki i nowych kolegów w mu-
rach Przedszkola.

nn  MK

Mariusz Kraszewski
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Starostowie Agnieszka ˚ukowska
i Wojciech Pietras z∏o˝yli w darze
chleb do˝ynkowy, który poÊwi´ci∏
ks. Grzegorz Kucharski
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

DziÊ spotykamy si´
z MA¸GORZATÑ

MROZIEWICZ, 
sekretarkà Referatu

Organizacyjno-Kadrowego.
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Kacper

Polityk to taki Pan, który ∏adnie wyglà-
da i jest grzeczny. Powinien byç ubra-
ny w garnitur i krawat. Nie chcia∏bym
byç politykiem, bo to jest nudne.

Tomek

Polityk to ktoÊ, kto wyst´puje w telewi-
zji i podejmuje ró˝ne decyzje, np. czy mo˝-
na chodziç do szko∏y. Polityk musi byç do-
bry i odwa˝ny. Musi te˝ byç ∏adnie ubra-
ny np. w mundur.

Kamil

Polityk mówi og∏oszenia i zbiera pienià-
dze. Powinien byç grzeczny, np. nie powi-
nien biegaç tam, gdzie nie mo˝na. Powi-
nien byç te˝ ubrany w czarne spodnie.

W zwiàzku ze zbli˝ajàcymi si´ wyborami parlamentarnymi postanowiliÊmy zapytaç
dzieci z „zerówki” w Olszewnicy Starej KIM JEST POLITYK?

Prezentem w postaci koszulki ozdobionej napisem 
„MOJA GMINA WIELISZEW”...

...witamy naszych nowonarodzo-
nych mieszkaƒców. Dzisiaj wita-
my: Tomka Âciblaka, syna Ewy
i Zbigniewa Âciblaków z ¸ajsk,
urodzonego 18 sierpnia 2011,
w Szpitalu Bródnowskim oraz
Filipa Aleksandra CieÊliƒskiego
z Olszewnicy Starej, urodzone-
go 2 lutego 2011, w Londynie, sy-
na Iwony iTomasza CieÊliƒskich.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upiecze-

ni” rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç
si´ do Referatu Informacji i Promo-
cji mieszczàcego si´ w pokoju nr 9
Urz´du Gminy Wieliszew, telefo-
nicznie pod numerem (022) 782 26 32
lub mailowo piszàc na adres pro-
mocja@wieliszew.pl w celu ustale-
nia daty wr´czenia prezentu. Gaze-
ta Wieliszewska uhonoruje równie˝
naszych milusiƒskich publikujàc
ich zdj´cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Jak wyglàda∏a Ksi´dza
dotychczasowa pos∏uga kap∏aƒ-
ska? 
ZBIGNIEW B¢BENEK – Po obronie dok-
toratu z teologii fundamentalnej
(07.01.2003r.) na UKSW w Warsza-
wie wyjecha∏em do pracy misyjnej
do zachodniej Kanady, gdzie praco-
wa∏em wÊród Indian i Kanadyjczy-
ków, i ludzi innych narodowoÊci. Na-
st´pnie pracowa∏em w Anglii wÊród
m∏odej Polonii, a póêniej wróci∏em
do Polski. Po powrocie do Polski po-
s∏ugiwa∏em w Celestynowie, no
i przed przyjazdem do Wieliszewa
– w Legionowie.

Co jest dla Ksi´dza najtrudniejsze
w pos∏udze duszpasterskiej?
Nie mam ˝adnych trudnoÊci w mo-
jej codziennej pos∏udze duszpaster-
skiej, gdy˝ mam dobre relacje z prze-
∏o˝onymi i parafianami.
Co najbardziej podoba si´ Ksi´dzu
w Gminie Wieliszew?
Najbardziej podoba mi si´ szacunek
mieszkaƒców do wykonywanej pra-
cy i siebie wzajemnie.
W wolnym czasie najch´tniej…
Wolny czas najch´tniej poÊwi´cam
na zg∏´bienie wiedzy teologicznej.
Moje miejsce na urlop…
Pobyt u rodziców i rodziny oraz piel-

grzymki krajowe i zagraniczne.
Ulubione danie…
Kotlet z piersi kurczaka, frytki, mar-
chewka, ogórki, a do tego kompot.
Ulubiona muzyka…
Powa˝na, organowa i pop music
lat 70. i 80., jak Abba, Bee Gees,The
Beatles, The Rolling Stones, Perfect,
Budka Suflera, Skaldowie, Czerwone
Gitary, Trubadurzy itd.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny…
Radio Warszawa, a program TV: TVP
SPORT, EUROSPORT,TVP Historia.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Dominika

KiedyÊ widzia∏am polityka, daleko, dale-
ko….by∏ ubrany na normalnego faceta,
a potem za∏o˝y∏ inne ubranie w paski. Jak
przychodzi polityk, to trzeba przyjàç go
tak jak ksi´dza – trzeba posprzàtaç.

Natalia

To jest taki cz∏owiek, który rzàdzi kra-
jem i podejmuje wa˝ne decyzje. Powi-
nien mieç czarne buty, czarne spodnie,
bia∏à bluzk´, krawat i czarnà kurtk´.
Polityk ma ci´˝kie ˝ycie, bo podejmuje
wa˝ne decyzje.

OSOBOWOÂCI WIELISZEWA

RED. – Od kiedy pracuje Pani
w Gminie Wieliszew?
MA¸GORZATA MROZIEWICZ – Prac´
w Urz´dzie Gminy Wieliszew rozpo-
cz´∏am jako sta˝ystka w Referacie Ad-
ministracji i Gospodarki Komunalnej
we wrzeÊniu 2007 roku.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pani ka-
riera?
Swojà karier´ zawodowà rozpocz´∏am
i kontynuuj´ w Urz´dzie Gminy
Wieliszew.
Mog∏aby Pani powiedzieç, co szcze-
gólnie podoba si´ Pani w Gminie
Wieliszew?
Gmina Wieliszew jest miejscem po-
siadajàcym doskona∏e warunki dla
osób, które chcà wypoczywaç aktyw-
nie, jak równie˝ dla tych, którzy pra-
gnà odpoczàç cieszàc si´ otaczajàcà
wokó∏ przyrodà.
Czy ma Pani jakieÊ ciekawe hobby,
oryginalny sposób sp´dzania wolne-

go czasu, coÊ czym móg∏aby si´ Pa-
ni podzieliç z naszymi Czytelnikami?
Uwielbiam p∏ywaç, dlatego te˝ ka˝-
dà wolnà chwil´ staram si´ wykorzy-
staç aktywnie, lubi´ te˝ obserwowaç
gwiazdy, zw∏aszcza w ciep∏e letnie
wieczory, kiedy to mog∏abym si´ wpa-
trywaç w nie ca∏ymi godzinami.
Ulubione miejsce… 
Zacisze w∏asnego domu.
Ulubione danie...
Potrawka z kurczaka.
Ulubiona muzyka...
Nie mam okreÊlonego ulubionego ga-
tunku muzyki.Wszystko zale˝y od te-
go, jaki w danej chwili mam nastrój
i oczywiÊcie od sytuacji, w jakiej
w danym momencie si´ znajduj´.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny… 
Radio Eska, programy muzyczne.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Anastazja

Nie wiem, kim jest polityk, ale chyba ma
ró˝ne zwierzàtka, którymi si´ zajmuje.
Ma te˝ du˝o pieni´dzy i kupuje sobie,
co chce.

DziÊ naszym bohaterem 
jest ksiàdz 
ZBIGNIEW B¢BENEK,
nowy wikariusz parafii
pod wezwaniem
Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie.

Poznaj pracownika
Gminy

Filip Aleksander CieÊliƒski Tomek Âciblak

20 sierpnia, w pokrzywnickim ko-
Êciele Êw. Józefa sakramentalne
TAK powiedzieli sobie nasz urz´-
dowy kolega, informatyk ZBI-
GNIEW BRZOZOWSKI i MONI-

KA WYREK. M∏odej Parze sa-
mych sukcesów i szcz´Êcia ̋ yczà
koledzy z Urz´du Gminy Wieli-
szew oraz Redakcja Gazety Wie-
liszewskiej.

Ach co to by∏ za Êlub…
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Wspó∏praca mi´dzynarodowa/UroczystoÊci

Na prze∏omie sierpnia i wrzeÊnia w Hiszpanii, w ma∏ym kataloƒskim miasteczku Mont-Ras,
w ramach programu Comenius przebywa∏a delegacja z Przedszkola Samorzàdowego Nr 1
w Wieliszewie. 

W trakcie czterodniowego poby-
tu dyrektor PS Nr 1 Anna Bud-
niak oraz Maria Szacha–G∏ucho-
wicz bra∏y udzia∏ w warsztatach
majàcych na celu wymian´ do-
Êwiadczeƒ pedagogicznych w pra-
cy z dzieçmi. Na spotkaniu tym
podj´to decyzj´ o metodach zbie-
rania danych z realizacji progra-
mu oraz o stworzeniu bazy do-
st´pnej dla nauczycieli przed-
szkoli z 9 paƒstw bioràcych udzia∏
w programie Comenius, tzw. EST
– Europejski Wspólny Skarb.
Wypracowano równie˝ sposób
napisania i wydania ksià˝ki pt.:
„Tabele i tradycje kultury” – za-
danie to przypad∏o w udziale de-
legacjom z Niemiec i Cypru.

Polska delegacja otrzyma∏a
do wykonania przygotowanie

i wydanie kalendarza na 2012
rok. Nauczyciele z przedszkoli
bioràcych udzia∏ w spotkaniu
wymienili si´ równie˝ zdj´ciami
wykonanymi podczas wakacji,
aby pokazaç dzieciom, jak wyglà-
da lato w innych krajach. Podczas
zaj´ç praktycznych wykonywano
prace plastyczne z surowców
wtórnych. Zapoznano si´ z meto-
dami wprowadzania do programu

nauczania elementów historii
i tradycji regionalnych na przy-
k∏adzie zaj´ç w pracowni cera-
micznej i w czasie zwiedzania Êre-
dniowiecznych umocnieƒ w mia-
steczku Pals. Podj´to równie˝
decyzj´ o wyborze utworu mu-
zycznego do zataƒczenia „Taƒca
Pokoju” przez dzieci z przedszko-
li oraz dyskutowano o progra-
mach nauczania w przedszkolach
w I semestrze.

Nasza delegacja spotka∏a si´
z burmistrzem miasta Mont–Ras,
któremu wr´czy∏a list od Wójta
Gminy Wieliszew Paw∏a Kownac-
kiego oraz upominki przygotowa-
ne przez Referat Informacji
i Promocji Gminy Wieliszew.

nn Anna Budniak O ˝yciu i bohaterskiej Êmierci po-
rucznika Kazimierza Widorta pi-
sa∏ w 46. numerze Gazety Wieli-
szewskiej Krzysztof Klimaszew-
ski. W materiale prasowym
Redakcja informowa∏a równie˝
o uroczystoÊci ods∏oni´cia tabli-
cy pamiàtkowej poÊwi´conej te-
mu ˝o∏nierzowi wrzeÊnia 1939.
Z zaproszenia skorzysta∏o kilku-
dziesi´ciu mieszkaƒców Gminy.
Przybyli: Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki, Przewodniczà-
cy Rady Gminy Józef Borzewski,
radny z Micha∏owa-Reginowa
Sylwester Przybysz, proboszcz
parafii pw. Przemienienia Paƒ-
skiego w Wieliszewie ks. Grze-
gorz Kucharski.Wart´ honorowà
przy wmurowanej tablicy zacià-
gn´li harcerze zaanga˝owani
w prac´ nad utworzeniem dru˝y-
ny druhen i druhów starszych
na terenie naszej Gminy.

Honory gospodarza pe∏ni∏ Kornel
Widort, który na wst´pie powita∏ go-
Êci dzi´kujàc im za przybycie i po-
moc w dziele upami´tnienia ˝ycia
i bohaterskiej Êmierci ojca. Szcze-
gólnà wdzi´cznoÊç wyrazi∏ Romano-

wi Tatarze. Wójt Pawe∏ Kownacki
w przemówieniu zaznaczy∏, ˝e naj-
wi´kszym skarbem Gminy Wieli-
szew sà szlachetni ludzie, którzy ko-
chajà prawd´. „Takim cz∏owiekiem
by∏ porucznik Kazimierz Widort, ale
takim cz∏owiekiem jest równie˝ je-
go syn. Na szcz´Êcie i jemu, i nam
przysz∏o ˝yç w pokoju, co nie zmie-
nia faktu, ˝e o prawdzie powinniÊmy
Êwiadczyç nadal z ca∏à stanowczo-
Êcià” – podkreÊli∏ na zakoƒczenie
wójt. O przychylnoÊci ca∏ej Gminy
Wieliszew dla lokalnego patrioty-
zmu zapewni∏ zebranych Przewod-
niczàcy Rady Gminy Józef Borzew-
ski, natomiast ks. Grzegorz Ku-
charski w krótkiej modlitwie
poprzedzajàcej poÊwi´cenie tablicy
wspomnia∏ nie tylko polskie ofiary
wojny, ale równie˝ najeêdêców jako
tych, którzy szczególnie potrzebujà
Bo˝ego mi∏osierdzia.

Podczas uroczystoÊci panowa∏a
rodzinna atmosfera.W czasie takich
spotkaƒ czujemy, ˝e Gmina jest spo-
∏ecznoÊcià, dla której dobro wspól-
ne jest wartoÊcià istotnà.

nn Mariusz Kraszewski

partnerstwa Gmin. Podczas spo-
tkania goÊcie mieli okazj´ sp´dziç
troch´ czasu z rodzinami przyjmu-
jàcymi, równie˝ zwiedziç Warsza-
w´ oraz Twierdz´ Modlin. Rodzi-

ny przyjmujàce niemieckich goÊci
zosta∏y zaproszone na wspólnà ko-
lacj´, na której podzi´kowano im
za ich bezinteresownà i nieodp∏at-
nà pomoc. Zawiàzana przyjaêƒ do-

prowadzi∏a nasze Gminy do uro-
czystego podpisania umowy part-
nerskiej. W sobot´, 3 wrzeÊnia,
podczas Do˝ynek Gminnych Prze-
wodniczàcy Amt Trittau Uwe Til-

W niedziel´,
4 wrzeÊnia
zakoƒczyła si´ wizyta
niemieckiej delegacji 
z Amt Trittau.
Podczas spotkania
Wójt Gminy
Wieliszew 
Paweł Kownacki
i Przewodniczàcy
Amtu Trittau Uwe
Tillman-Mumm
podpisali umow´
partnerskà, którà
okreÊlili jako wielki
sukces.

Podczas czterodniowej wizyty
cz´Êç delegacji niemieckiej
mieszka∏a u rodzin z Gminy

Wieliszew, które zaoferowa∏y swo-
jà pomoc w procesie rozwoju

Po perypetiach zwiàzanych ze skutkami tegorocznych ulewnych
deszczy uroczyÊcie otworzyliÊmy Przedszkole w Skrzeszewie.

˚ycie dla Ojczyzny i bohaterska Êmierç w Jej obronie winny
znaleêç godne upami´tnienie. Dzi´ki determinacji
i zaanga˝owaniu Kornela Widorta, dzie∏o jego ojca, bohatera
wrzeÊnia 1939, zachowamy dla przysz∏ych pokoleƒ.

Placówka przyj´∏a wszystkie 54 zg∏o-
szonych dzieci, choç pierwotnie
przewidzianych by∏o 39 uczniów.To
pokazuje, jak wielkie sà potrzeby
w zakresie edukacji. Podczas uro-
czystoÊci otwarcia Przedszkola
wspomina∏ o nich Wójt Gminy Wie-
liszew Pawe∏ Kownacki. Dzi´kowa∏
równie˝ dyrektor Ma∏gorzacie Âci-
bior, która podj´∏a si´ odpowiedzial-
nego zadania, choç zarzàdza ju˝
Szko∏à Podstawowà w Skrzeszewie.
Satysfakcji nie kryli radni Magda-
lena Donat i S∏awomir Wojciechow-
ski – oboje dbali, aby inwestycja
znalaz∏a przychylnoÊç Rady Gminy.
Jej przewodniczàcy Józef Borzewski
równie˝ wyrazi∏ radoÊç, ˝e tak po-
trzebna i kosztowna inwestycja mo-
g∏a byç zrealizowana. Do wyrazów

wdzi´cznoÊci przy∏àczy∏ si´ so∏tys
Skrzeszewa Maciej Kowalik.
Po przeci´ciu wst´gi, w którym
uczestniczy∏y reprezentantki
uczniów i rodziców, Przedszkole po-
Êwi´ci∏ ks. proboszcz Krzysztof Kru-
pa. Nast´pnie g∏os zabra∏ Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki
wyra˝ajàc radoÊç z wysokich stan-
dardów, jakie zachowa∏ wykonawca
robót, dzi´ki czemu nauka w pla-

cówce b´dzie nie tylko obowiàz-
kiem, ale równie˝ przyjemnoÊcià.
„Wiem, ˝e jeszcze kilku rzeczy
brakuje, dlatego prosz´ przyjàç ten
praktyczny prezent, który mam na-
dziej´ d∏ugo b´dzie s∏u˝y∏ dzieciom
i nauczycielom” – powiedzia∏ wójt
Pawe∏ Kownacki przekazujàc dy-
rektor Ma∏gorzacie Âcibior zestaw
ksià˝ek i podr´czników.

nn MK

Comenius CzeÊç pami´ci porucznika
Kazimierza Widorta

Nowe 
przedszkole

lman-Mumm z Wójtem Gminy
Wieliszew Paw∏em Kownackim
podpisali umow´ o wspó∏pracy
partnerskiej pomi´dzy Gminami.
Podpisanie dokumentu odby∏o si´
w asyÊcie Przewodniczàcego Sej-
mowej Komisji Spraw Zagranicz-
nych Andrzeja Halickiego i po-
s∏ów: Mariusza B∏aszczaka, Zeno-
na Durki, Alicji Olechowskiej
i Andrzeja Smirnowa. Po cz´Êci
oficjalnej niemieccy goÊcie uczest-
niczyli w obchodach Gminnych
Do˝ynek 2011, które wywar∏y
na nich pozytywne wra˝enie.

By∏a to ju˝ czwarta wizyta nie-
mieckiej delegacji. Oficjalne kon-
takty z Amtem Trittau Gmina Wie-
liszew utrzymuje od prawie pó∏to-
ra roku. Zgodnie z zasadami
europejskiej integracji, Gmin´
Wieliszew czeka podpisanie tej sa-
mej umowy partnerskiej w Niem-
czech. UroczystoÊç zaplanowano
na przedostatni weekend paê-
dziernika. W ceremonii podpisa-
nia, oprócz oficjeli, wezmà udzia∏
równie˝ rodziny, które przyjmowa-
∏y goÊci niemieckich. Takie wizy-
ty pozwalajà na obopólne pozna-
nie kultury i zwyczajów panujà-
cych w danym kraju. Obie Gminy
k∏adà wielki nacisk na integracj´
spo∏ecznà, która pomaga w akcep-
tacji przesz∏oÊci, zrozumieniu tra-
dycji, a nawet w nauce j´zyka. nn

Edyta Gàgolewska

Łàczne koszty
zrealizowanej inwestycji:
• adaptacja pomieszczeƒ

na przedszkole wraz
z remontem całego
dachu placówki oraz
przebudowà sieci
kanalizacji 
– 1 mln 19 tys. zł brutto

• remont dachu
– 157 347 zł brutto

• przebudowa sieci
kanalizacji 
– 61 500 zł brutto

Sukces partnerów
Po podpisaniu umowy 

w Niemczech Amt Trittau 
b´dzie oficjalnym partnerem

Gminy Wieliszew  
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Burmistrz Mont-Ras Carles Salgas
wÊród naszych reprezentantek
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Historia

Ju˝ od pewnego czasu
nosz´ si´ z zamiarem
przybli˝enia
czytelnikom Gazety
Wieliszewskiej Bitwy
Warszawskiej
nazywanej te˝ Cudem
nad Wis∏à. Bitwy
uznawanej za jednà
z najwa˝niejszych
prze∏omowych bitew
w historii Êwiata. 

Najlepsza okazja ku temu by∏a
na pewno w zesz∏ym roku
w jej 90 rocznic´, ale wówczas by-

∏o mnóstwo informacji o tej Bitwie. My
zdecydowaliÊmy si´ w tym roku zwróciç
uwag´ Paƒstwa na wydarzenia jakie
mia∏y miejsce w po∏owie sierpnia 1920 ro-
ku, przecie˝ tak blisko Wieliszewa.

Po odzyskaniu niepodleg∏oÊci przez
Polsk´ 11 listopada 1918 r. nasta∏ dla
mieszkaƒców Wieliszewa czas wyt´˝onej
pracy, dêwigania si´ z ubóstwa i biedy.

Niestety ju˝ wkrótce Wieliszew sta∏
si´ ponownie Êwiadkiem wydarzeƒ mi-
litarnych jakie mia∏y miejsce w tym re-
jonie, tym razem podczas Bitwy
Warszawskiej 13 – 25 sierpnia 1920 r.
w czasie wojny polsko – bolszewic-
kiej 1919 – 1920. W okolicach Wielisze-
wa, latem 1920 r., znajdowa∏ si´ pas
umocnieƒ zwany warszawskim przedmo-
Êciem. Mia∏ os∏oniç Warszaw´ przed czo-
∏owym natarciem Armii Czerwonej.
27 lipca dowództwo polskie podj´∏o de-
cyzj´ o rozpocz´ciu prac fortyfikacyj-
nych w trójkàcie Warszawa – Modlin
– Zegrze. Wykorzystano przy tym plan
umocnieƒ niemieckich z 1915 r. W cza-
sie okupacji Niemcy, zabezpieczajàc si´
od wschodu, dok∏adnie zbadali tereny
na wschód od Pragi.W odleg∏oÊci kilku-
nastu kilometrów od Warszawy wynaleê-
li lini´ pagórków okalajàcà ten teren.
Najwa˝niejszà zaletà linii niemieckiej
by∏y znajdujàce si´ tylko na niej punk-
ty obserwacyjne dla artylerii. Punktów
takich nie by∏o nigdzie na innych miej-
scach tego p∏askiego i zalesionego tere-
nu. Odgrywa∏o to tym wi´kszà, ˝e tutaj
dowództwo wojsk polskich chcia∏o jak
najintensywniej wykorzystaç ogieƒ ar-
tylerii, której w owym czasie by∏a doÊç
liczna w posiadaniu naszej armii. Nie-
daleko za tà linià przebiega∏a równole-
gle do niej droga obwodowa Wawer

Wieliszew a Bitwa WarszawskaKrzysztof Klimaszewski

Dowódca 31 Pu∏ku Strzelców
Kaniowskich kpt. Miko∏aj Bo∏tuç
(na zdj´ciu ju˝ w stopniu pu∏kownika) 

Odznaka 31 Pu∏ku, który dotar∏ do Wieliszewa
z Modlina i zajà∏ pozycj´ 15 sierpnia 1920r.
pod Wieliszewem w kierunku dzisiejszego ronda,
a nast´pnie przesunà∏ si´ do miejscowoÊci Mostki
ko∏o Wólki Radzymiƒskiej. Powsta∏
on 26 sierpnia 1919 r. z po∏àczenia 31 W∏oc∏awskiego
Pu∏ku Piechoty i 15 Pu∏ku Strzelców 4 Dywizji
gen. Lucjana ˚eligowskiego. Po po∏àczeniu Pu∏k
otrzyma∏ nazw´ 31 Pu∏ku Strzelców
Kaniowskich, nawiàzujàc do tradycji Legionów
Polskich i korpusów polskich w Rosji.
31 W∏oc∏awski Pu∏k Piechoty rozpoczà∏
formowanie we W∏oc∏awku pod koniec 1918
roku. 15 Pu∏k Strzelców 4 Dywizji gen. Lucjana
˚eligowskiego, powsta∏ poczàtkowo na Kubaniu,
a póêniej w Odessie z ˝o∏nierzy II Brygady Legionów,
2. i 3. Korpusu Polskiego oraz ochotników z Ukrainy.

– Wieliszew. Zewn´trzna linia obrony
bieg∏a od Modlina wzd∏u˝ Narwi (z przy-
czó∏kami mostowymi „D´be” i „Ze-
grze”), dalej lewym brzegiem rzeki
do Serocka, stàd ku po∏udniowi przez
Radzymin – Okuniew – Wiàzown´ a˝
do Góry Kalwarii. Front przedmoÊcia
od przyczó∏ka mostowego „D´be” do Wi-
s∏y pod Karczewem liczy∏ ponad sto ki-
lometrów. Ze wzgl´du na brak saperów,
sprz´tu i koniecznoÊç zatrudnienia ro-
botników cywilnych, prac fortyfikacyj-
nych nie zdà˝ono zakoƒczyç do nadej-
Êcia Armii Czerwonej. Na pierwszej li-
nii obrony wykonano jeden – dwa rz´dy
okopów os∏oni´tych pojedynczymi, s∏a-
bo osadzonymi zasiekami z drutu kolcza-
stego. Na drugiej linii obrony zdà˝ono
przygotowaç pozycj´ ryglowà Borki
– Fort Beniaminów i cz´Êciowo chronio-
ne zasiekami okopy w rejonie Wólki Ra-
dzymiƒskiej. Trzecià linie obrony two-
rzy∏y stare umocnienia Pragi. Na przed-
moÊcie warszawskie uderzy∏a

bolszewicka 16 Armia N. So∏∏ohuba
(2, 8, 10, 17 i 27 Dywizja Strzelecka)
oraz 6 i 21 Dywizja Strzelecka z 3 Armii
dowodzonej przez W. ¸azarewicza.
Dowódca 3 Armii wydzieli∏ 21 Dywizj´
Strzeleckà I. Smolina do uderzenia
z rejonu Zegrze – Za∏ubice w kierunku
Pragi.

13 sierpnia zosta∏ wydany rozkaz Do-
wództwa Frontu dla Dowództwa 1 Armii
Oddzia∏ III odnoÊnie obsadzenia odcin-
ka Zegrze – Modlin:

W myÊl rozkazów Dtwa Frontu – odci-
nek grupy Zegrze zostaje przed∏u˝ony
do Modlina (wy∏àcznie) W tym celu za-
rzàdzam: 
1) 11 p. strz. granicznych, stojàcy w m.

Niepor´t, zostaje oddany do dyspozycji
pu∏k. Ma∏achowskiego, który go u˝yje
celem natychmiastowego obsadzenia li-
nii Zegrze – Modlin wzd∏u˝ p∏d. Brze-
gu Narwi,

2) 13 p. u∏., koncentrujàcy si´ obecnie w re-
jonie Jab∏onna, zostaje podporzàdkowa-
ny dow. Grupy Zegrze. Dca pu∏ku za-
melduje si´ przed po∏udniem
dnia 14 VIII u pu∏k. Ma∏achowskiego
w m. Zegrze Po∏udniowe po rozkazy.

3) Dow. grupy Zegrze przy wspó∏udziale
artylerii w∏asnej, jak i werków [au-
tor: fortów] Modlina utrzyma lini´
rzeki Narwi do fortów Modlina w∏àcz-
nie.

Otrzymujà: Gr. Zegrze, 11 p. strz. gra-
nicznych przez gr. Zegrze, 13 p. u∏. przez
gr. Zegrze, Dow. Frontu Pó∏n.

(-) Bobicki pp∏k i szef sztabu

Do 14 sierpnia wojsko polskie ma∏o
skutecznie w tym rejonie odpiera∏o na-
tarcie nieprzyjaciela, ponoszàc niepowo-
dzenia np. 11 sierpnia utracono Radzy-
min a próby przeciwnatarcia nie przy-
nosi∏y sukcesu.

W meldunkach sytuacyjnych wieczor-
nych Dowództwa Frontu Pó∏nocnego Od-
dzia∏u III z 14 sierpnia mowa jest:

(…) Na odcinku 11 dyw. piech. nieprzy-
jaciel powstrzyma∏ natarcie w∏asnych
oddzia∏ów. O godz. 14.30 zajà∏ Radzymin
i podsunà∏ si´ pod drugà lini´ obronnà
w rejonie fortu Beniaminowa, obsadzajàc
Aleksandrów – Wólk´ Radzymiƒskà

– Dàbkowizn´. Na odcinku Zegrze nieprzy-
jaciel ostrzeliwa∏ ci´˝kà artylerià pozycje
w∏asne w rejonie Ludwinowa (na pó∏noc-
ny zachód od m. D´be) gdzie atakowa∏ kil-
kakrotnie 150 pp (od strony Marynina)
oraz m. D´be, gdzie podsunà∏ si´ na odle-
g∏oÊç 500 m. (…)

Dlatego te˝ dowodzàcy 1 Armià
Wojska Polskiego gen. F. Latinik, gu-
bernator Warszawy, wys∏a∏ 14 sierpnia
alarmujàcà depesz´ do Kwatery G∏ów-
nej Naczelnego Wodza. Pod jej wp∏y-
wem Pi∏sudski przyspieszy∏ o dob´
kontrofensyw´ z nad Wieprza. Po po-
∏udniu 14 sierpnia, podczas spotkania
w Legionowie gen. Hallera i Latinika
z gen. L. ˚eligowskim – dowódcà 10
Dywizji Piechoty, ustalono ̋ e dywizja
ta, która stanowi∏a odwrót Frontu Pó∏-
nocnego, wykona o Êwicie dnia nast´p-
nego uderzenie na Radzymin z rejo-
nu Micha∏ów – Kàty W´gier-
skie. XIX Brygada Piechoty pp∏k W.
Thommee (28 i 29 pu∏k piechoty) mia-
∏a rozbiç oddzia∏y nieprzyjaciela
pod Niepor´tem oraz Wólka Radzy-
miƒskà i utorowaç si∏om polskim dro-
g´ do natarcia na Radzymin. 10 Dywi-
zja Piechoty od 11 sierpnia wieczo-
rem, przebywa∏a w Jab∏onnie.
Artyleria dywizyjna skierowana zosta-
∏a na pozycj´ wzd∏u˝ rzeki Bugo-Na-
rwi. Ogniowo ∏àczy∏a ona Zegrze z Mo-
dlinem. Przy dywizji zosta∏y dwie ba-
terie. Sztab dywizji rozlokowa∏ si´
w jednym z baraków w Jab∏onnie. Pu∏-
ki 28 i 29 wraz ze sztabem XIX Bry-
gady równie˝ przebywa∏y w Jab∏onie
a 30 pu∏k i dowództwo XX Brygady
w Chotomowie.

Do kolejnego dnia bitwy przygotowy-
wa∏ si´ i przeciwnik. Rozkazy na
14 sierpnia dla Czerwonoarmistów prze-
widywa∏y osiàgni´cie przez 27 Dywizj´
Strzeleckà linii ¸ajski – stacja Jab∏on-
na – Niepor´t. Mowa jest o tym w rapor-
cie wywiadowczym Dowództwa Frontu
Pó∏nocnego nr 31 z dnia 13 sierpnia, jak
równie˝ w Dyspozycji na wieczór
dnia 13 sierpnia Dowództwa 1 Armii
Oddzia∏ III.

¸azarewicz zniech´cony brakiem
wi´kszych sukcesów pod Radzymi-
nem, skierowa∏ 21 Dywizj´ Strzeleckà
na Zegrze – Wieliszew. Jednak jesz-
cze 15 sierpnia g∏ówne si∏y Dywizji na-
dal przebywa∏y pod Radzyminem. Rów-
nie˝ wojska nieprzyjaciela dostrzeg∏y
szans´ na prze∏amanie obrony polskiej
na pó∏nocnym odcinku frontu przed-
moÊcia. 81 Brygada Strzelecka, skiero-
wana przez Putn´ na Jab∏onn´, w no-
cy z 14 na 15 osiàgn´∏a rejon Wólka Ra-
dzymiƒska – Niepor´t – Izabelin,
zagra˝ajàc prze∏amaniem s∏abo osadzo-
nej drugiej linii obrony. Dowódca
27 Dywizji zamierza∏ opanowaç Niepo-
r´t i Jab∏onn´. Na Niepor´t kierowa∏a
si´ tak˝e 21 Dywizja, którà po niepo-
wodzeniach w natarciu na Prag´ znie-
ch´cony ̧ azarewicz zawróci∏ na pó∏noc
z zadaniem wsparcia 6 Dywizji Strze-

Mi∏o nam poinformowaç,
˝e mieszkanka wsi Góra
i wieloletnia Radna Gminy
Wieliszew Zofia Blando,
10 wrzeÊnia, na II Festiwalu
AktywnoÊci Spo∏ecznej
i Kulturalnej So∏ectw zosta∏a
odznaczona Kawalerskim
Krzy˝em Zas∏ugi Orderu
Odrodzenia Polski.

Stanowisko ckm colt wzór14 na trójnogu podczas Bitwy Warszawskiej

Krzy˝ Zas∏ugi
od Prezydenta
Zofia Blando, jako cz∏onek NSZZ
SolidarnoÊç w Zak∏adzie DoÊwiad-
czalnym PAN w Górze zosta∏a z li-
sty Komitetów Obywatelskich wy-
brana Radnà Gminy. Funkcj´ t´
pe∏ni∏a przez 20 lat, aktywnie za-
biegajàc o sprawy spo∏eczne doty-
czàce ˝ycia i zdrowia mieszkaƒ-
ców.

Odznaczenie zosta∏o przyznane
Zofii Blando na wniosek Zarzàdu
Gmin Wiejskich RP za d∏ugoletnià
prac´ na rzecz demokracji lokal-
nej.

Kawalerski Krzy˝ Zas∏ugi Orde-
ru Odrodzenia Polski w imieniu
Prezydenta RP Bronis∏awa Komo-
rowskiego wr´czy∏ Minister Kan-
celarii Prezydenta Olgierd Dzie-
koƒski.

Gratulujemy Pani Zofii tak cen-
nego odznaczenia, ˝yczàc jeszcze
wielu sukcesów i wszelkiej po-
myÊlnoÊci. nn Redakcja

leckiej atakujàcej przyczó∏ek mostowy
„Zegrze”.

Zaniepokojony sytuacjà w rejonie
Radzymina gen. Haller skierowa∏
do walki o miasteczko odwód Frontu
– 10 Dywizj´ Piechoty. Dzi´ki jej wej-
Êciu do walki na odcinku osiàgni´to
równowag´ si∏, po oko∏o 15 tys. walczà-
cych, przy czym Polacy przewa˝ali
w artylerii (109 dzia∏ wobec 91 sowiec-
kich), a oddzia∏y Armii Czerwonej
przewa˝a∏y w iloÊci broni maszynowej
(390 cekaemów wobec 220 polskich).
Dowodzenie kolejnym polskim natar-
ciem na Radzymin powierzono gen.
˚eligowskiemu. Akcja, rozpocz´ta
w nocy z 14 na 15 sierpnia przez 28 i 29
pu∏k piechoty z 10 Dywizji Piechoty,
doprowadzi∏a nad ranem 15 do osacze-
nia pod Wólkà Radzymiƒskà 81 Bryga-
dy Strzeleckiej. Oko∏o godziny 5 rano
przyby∏ z Modlina 31 pu∏k Strzelców
Kaniowskich 10 DP pod dowództwem
kpt. Miko∏aja Bo∏tucia i stanà∏
pod Wieliszewem na szosie mi´dzy Ze-
grzem a Niepor´tem. By∏ to pu∏k od-
wodowy z zadaniami odpierania ewen-
tualnych kontrataków. Bój o Wólk´ Ra-
dzymiƒskà uznano za prze∏omowy
moment bitwy o przedmoÊcie, gdy˝ zli-
kwidowano tutaj niebezpieczny wy∏om
w drugiej linii obrony i zmuszono prze-
ciwnika do odwrotu.Tej samej nocy sil-
ne zgrupowanie artylerii polskiej
pod Niepor´tem (36 dzia∏) ogniem
na wprost odpar∏o atak 243 pu∏ku
strzelców.

Walki przenios∏y si´ ju˝ w inne rejo-
ny, nast´powa∏o przegrupowanie wojsk
polskim wraz za oddalajàcym si´ fron-
tem.W rozkazie Dowództwa Frontu Pó∏-
nocnego L. 940/IV/org z dnia 18 sierp-
nia czytamy:

(…) Improwizowana czo∏ówka kolejo-
wa sanitarna por. S∏omiƒskiego – Jab∏on-
na zwija si´. Na odcinku Zegrze znajdu-
jà si´ 2 czo∏. sanit. Czerw. Krzy˝a, jedna Ze-
grze, druga Pomiechowo. Ci´˝kie tabory
10 dyw. p. przeniesiono w rejon M∏ociny;
trzy kol. 414, 415, 527 przy grupie w Ja-
b∏onnie przechodzà do Grodziska ad Mar-
ki.Tabory ci´˝kie XII bryg. rez. – Kie∏pin,
kolejowe tabory – Wieliszew, tabory bojo-
we przy pu∏kach. (…) nn
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AktualnoÊci

Nagroda dla Olszewnicy Starej
Sobota, 10 wrzeÊnia
to dzieƒ, który
zapisze si´ w historii
Olszewnicy Starej
złotymi zgłoskami.
Wszystko za sprawà
udziału w drugiej
edycji Festiwalu
AktywnoÊci
Społecznej
i Kulturalnej Sołectw
w Serocku.

Mieszkaƒcy Olszewnicy Starej
od tygodni przygotowywali
si´ do zmagaƒ konkurso-

wych o miano najlepszego so∏ectwa
na Festiwalu AktywnoÊci Spo∏ecznej
i Kulturalnej So∏ectw. Nasze so∏ec-
two zaprezentowa∏o si´ w czterech
kategoriach: „Dzia∏alnoÊç”, „Smaki
Kuchnia Regionalna”, „Ciekawy
Cz∏owiek”, „Historia o So∏ectwie”.
Zadanie by∏o tym trudniejsze, ˝e
trzeba by∏o sprostaç ostrej konku-
rencji z sàsiednich Gmin.

Rywalami w konkursie byli
mieszkaƒcy: Dosina, Dàbrówki,
Chotomowa, S∏upna i Józefowa.
Dzi´ki staraniom mieszkaƒców,
dzieci i m∏odzie˝y, cz∏onków Rady
So∏eckiej, sponsorów uda∏o si´ re-
prezentantom Gminy Wieliszew
odnieÊç sukces.

Nasze stoisko ugina∏o si´
pod ci´˝arem w∏asnor´cznie przy-
gotowanych lokalnych smakowito-

Êci. Mo˝na by∏o spróbowaç mi´dzy
innymi: swojskiego chleba, w´-
dlin, zupy dyniowej, bigosu, klu-
sek Êlàskich. Niema∏ym zaintere-
sowaniem cieszy∏y si´ równie˝
smalec, ogórki, przecieraki i pomi-
dorki faszerowane. Prawdziwym
rarytasem okaza∏ si´ sandacz fa-
szerowany przygotowany przez
Jaros∏awa Lewandowskiego.Ama-
torzy deserów mogli przebieraç
w smakowitej ofercie tradycyj-
nych wypieków. Prawdziwà furor´
zrobi∏a „czekoladowa fontanna”,
która w po∏àczeniu z chrupiàcym
wafelkiem i Êwie˝ymi owocami by-
∏a kulinarnym spe∏nieniem ma-
rzeƒ wielu ∏asuchów. Pragnienie
mo˝na by∏o ugasiç po˝ywnym so-
kiem z ekologicznej uprawy pomi-
dorów. Koneserzy „witamin z do-
datkiem procentów” mogli znaleêç
coÊ dla siebie w szerokiej ofercie
domowych nalewek, wÊród któ-

rych królowa∏ pitny miód.
Po uczcie dla cia∏a przyszed∏ czas
na coÊ dla ducha.

W trakcie ca∏ej imprezy mo˝-
na by∏o podziwiaç rzeêby autorstwa
Stanis∏awa Pod∏udzkiego miesz-
kaƒca Olszewnicy Starej, który
wystàpi∏ jako „Ciekawy cz∏owiek”.

O 15.30 rozpocz´∏y si´ sceniczne
prezentacje so∏ectw. Po wyst´pie go-
spodarzy przyszed∏ czas na naszà re-
prezentacj´. Trzy pokolenia arty-
stów, amatorów wzruszajàco opowie-
dzia∏y o Olszewnicy akcentujàc
prze∏omowe momenty w jej historii
– okres poddaƒstwa, zawieruchy
wojenne, czasy wspó∏czesne. B∏ysko-
tliwe po∏àczenie faktów historycz-
nych z wiàzankà patriotycznych pie-
Êni wzbudzi∏o aplauz publicznoÊci.

Dodatkowo wszystkim udzieli∏
si´ szczególny optymizm, z jakim
najm∏odsi opowiadali o planach
rozwoju swojej Ma∏ej Ojczyzny. Fi-

na∏owa piosenka o Olszewnicy
by∏a doskona∏à muzycznà wizytów-
kà, zarówno samej miejscowoÊci,
jak i jej urokliwych okolic.
Po skoƒczonym wyst´pie najm∏od-
si artyÊci rozdawali w∏asnor´cznie
przygotowane zaproszenia treÊcià
i formà nawiàzujàce do klimatu
polskiej wsi oraz foldery o Olszew-
nicy Starej.

Po cz´Êci konkursowej wszyscy
niecierpliwie czekali na wyniki
obrad kapitu∏y.Wielkà niewiado-
mà pozostawa∏ te˝ wynik g∏osowa-
nia publicznoÊci. Pierwsze miej-
sce zdoby∏ Józefów, tu˝ za nim
uplasowa∏a si´ Olszewnica Stara
zdobywajàc jednoczeÊnie nagro-
d´ publicznoÊci i nagrody o ∏àcz-
nej wartoÊci 5500 z∏.Trzecie miej-
sce zajà∏ Dosin, wyró˝nienia
i drobne upominki pow´drowa∏y
do Dàbrówki, Chotomowa i S∏up-
na. „To by∏ nasz wspólny debiut

w wielkim stylu, który z pewno-
Êcià b´dzie doskona∏à motywacjà
do naszych dalszych dzia∏aƒ. Ko-
rzystajàc z okazji dzi´kuj´ wszyst-
kim naszym mieszkaƒcom, arty-
stom wyst´pujàcym na scenie,
Wójtowi Gminy Wieliszew Paw∏o-
wi Kownackiemu, pozosta∏ym
cz∏onkom Rady So∏eckiej oraz
sponsorom za ogromnà pomoc
i wsparcie, bez którego dzisiejszy
sukces nie by∏by mo˝liwy” – po-
wiedzia∏a cz∏onkini Rady So∏ec-
kiej Olszewnicy Starej Marze-
na Sochocka.

Choç nie wszyscy tego dnia mo-
gli znaleêç si´ na podium, na pew-
no wszyscy zas∏u˝yli na to, by po-
czuç si´ zwyci´zcami. Bo przecie˝
najwa˝niejsze jest to, aby stale pie-
l´gnowaç nasze tradycje przekazu-
jàc je nast´pnym pokoleniom.

nn

Spo∏ecznoÊç lokalna Micha∏owa-Reginowa nale˝y
do wspólnot aktywnych i pe∏nych inwencji.

W Do˝ynkach Diecezjalnych Gmina Wieliszew mocno
zaznaczy∏a swojà obecnoÊç. Wystàpi∏y nasze chóry „Marzenie”
i „Belcanto” oraz Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promyki”.

Festyn 
w Micha∏owie-Reginowie
Przyk∏adem pozytywnego dzia-
∏ania jest jej wspó∏uczestnictwo
w organizowaniu Festynu Ro-
dzinnego, który odby∏ si´ 27
sierpnia, na placu przy Domu
Ogrodnika w Micha∏owie-Regi-
nowie. Urzàd Gminy Wieliszew
zapewni∏ uczestnikom darmowà
grochówk´ i atrakcje dla dzie-
ci. Wójt Pawe∏ Kownacki pozy-
ska∏ strategicznego sponsora,
który pokry∏ znacznà cz´Êç
kosztów imprezy. Niebagatelny
wp∏yw na dofinansowanie Fe-
stynu mieli micha∏owscy spo-
∏ecznicy.

Pieniàdze sà oczywiÊcie wa˝-
ne, ale to nie wszystko. Równie
istotnym bogactwem jest cz∏o-
wiek – szczególnie ten, który
potrafi dzieliç si´ swoim talen-
tem z innymi. Na micha∏owskim
Festynie Rodzinnym takich nie
brakowa∏o. Swojà dzia∏alnoÊç
zaprezentowa∏y organizacje po-
zarzàdowe, mo˝na by∏o obej-
rzeç przygotowanà przez Ma-
riann´ i Urszul´ Wardak wysta-
w´ haftu r´cznego oraz
skosztowaç domowego ciasta
upieczonego przez panie z Ko-
∏a Gospodyƒ Wiejskich.

Atmosfer´ panujàcà na im-
prezie doskonale oddajà s∏owa
so∏tys Micha∏owa-Reginowa Ja-
niny Przyby∏: „Miarà wartoÊci
tej imprezy by∏y zadowolone

buzie dzieci, m∏odzie˝y i star-
szych uczestników festynu a ich
komentarze pod adresem orga-
nizatorów i uczestników, i˝,,tak
fajnej i rodzinno-sàsiedzkiej
imprezy w Micha∏owie-Regino-
wie jeszcze nie by∏o” sà gwaran-
tem tego, ˝e za rok znów wszy-
scy organizatorzy tj. wójt, ja ja-
ko so∏tys, rada so∏ecka,
micha∏owscy radni oraz micha-
∏owskie organizacje pozarzà-
dowe stanà znów na wysokoÊci
zadania. Tà drogà chc´ wszyst-
kim tym organizatorom podzi´-
kowaç a uczestników Festynu
zapewniç, ˝e za rok równie˝ b´-
dzie super jak w tym roku, dla-
tego zapraszam ju˝ dziÊ.”

„Ciesz´ si´, ˝e dzi´ki aktyw-
noÊci, którà jako wójt staram
si´ konsekwentnie pobudzaç,
takie inicjatywy sà natural-
nym uzupe∏nieniem spotkaƒ,
jakie organizujemy dla wszyst-
kich mieszkaƒców, czyli
na przyk∏ad Âwi´ta Gminy.
Z du˝à satysfakcjà obserwuj´
zwi´kszenie ÊwiadomoÊci oby-
watelskiej, poczucia wspólnoty,
odpowiedzialnoÊci za siebie
i Ma∏à Ojczyzn´. Za t´ postaw´
wszystkim mieszkaƒcom bar-
dzo dzi´kuj´.” – powiedzia∏
po Festynie Wójt Gminy Wieli-
szew Pawe∏ Kownacki.

nn MK

ByliÊmy na Do˝ynkach Diecezjalnych

W niedziel´, 28 sierpnia, podczas
Do˝ynek Diecezji Warszawsko-
Praskiej odbywajàcych si´ w Le-
gionowie Gmina Wieliszew zazna-
czy∏a swojà obecnoÊç poprzez wy-
st´py dwóch chórów: „Marzenie”
i „Belcanto” oraz Zespo∏u Taƒca
Ludowego „Promyki”. Niewàtpli-
wym zaszczytem by∏ równie˝ fakt,
˝e organizatorzy wyró˝nili na-
szych mieszkaƒców Barbar´ i Ro-
mana Maƒków tytu∏em i funkcjà
starostów.

Pierwszà liturgicznà cz´Êç Do-
˝ynek i Msz´ Êw. celebrowanà
przez ks. abp. Henryka Hosera
uÊwietni∏y prowadzone przez Sta-
nis∏awa Kmieciaka gminne chó-
ry „Marzenie” i „Belcanto”.
Po cz´Êci oficjalnej uroczystoÊci
przenios∏y si´ pod legionowskà
Aren´, gdzie licznie zgromadzo-

nej publicznoÊci zaprezentowa∏y
si´ „Promyki”.Tym razem widzo-
wie mogli podziwiaç m∏odszà
grup´ w taƒcach i zabawach Gór-
nego Âlàska, troch´ starszych
tancerzy – w Taƒcach Beskidu
Âlàskiego i najstarszych – w Kra-
kowiaku i Obrazku z Okresu Sta-
rej Warszawy.

Podczas Do˝ynek Diecezjalnych
obecni byli równie˝ druhowie z na-
szych Ochotniczych Stra˝y Po˝ar-
nych. Natomiast sztuk´ ludowà
z Gminy Wieliszew mo˝na by∏o po-
dziwiaç na stoisku rzeêbiarza
z ¸ajsk Bogdana Potentasa.

Dzi´kujemy wszystkim wyst´-
pujàcym i prezentujàcym si´, ˝e
po raz kolejny pokazali, i˝ swoim
talentem mo˝na wspaniale repre-
zentowaç i promowaç Gmin´ Wie-
liszew. nn DS/MK

Łukasz Ziemak

PODZI¢KOWANIE
Za okazanà ˝yczliwoÊç, zrozumienie,

wsparcie finansowe, wkład
wniesiony w organizacj´ prezentacji

wsi Olszewnica Stara na
„Festiwalu AktywnoÊci Społecznej

i Kulturalnej Sołectw – Serock 2011.

Sponsorom
Wójtowi Gminy Wieliszew 
PAWŁOWI KOWNACKIEMU,

Dyrektorowi OÊrodka Kultury
w Wieliszewie 

DARIUSZOWI SKRZYDLEWSKIEMU,
właÊcicielowi firmy 

„Zbroch” z Kałuszyna 
GRZEGORZOWI ZBROCHOWI,
właÊcicielowi firmy „Janbud”

z Olszewnicy Starej 
JANOWI KOWALIKOWI, 

właÊcicielom sklepu „Margo”
z Olszewnicy Starej 

MAGDALENIE I ROBERTOWI
KRAWCZYKOWSKIM,

mieszkance Olszewnicy Starej 
MARII DUDEK, 

właÊcicielowi firmy „Jurex”
w Skrzeszewie 

JERZEMU BONIECKIEMU.

Szczególnie goràce podzi´kowania
kierujemy do mieszkaƒców

wsi Olszewnica Stara i okolicznych
miejscowoÊci za wsparcie duchowe

oraz aktywny udział w festiwalu
co przyczyniło si´ do otrzymania

nagrody publicznoÊci oraz
II miejsca w konkursie.

Rada Sołecka
wsi Olszewnica Stara
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Inwestycje

Kanalizacja w Łajskach
Obecnie trwajà ostatnie pod-

∏àczenia poszczególnych
posesji, których nie mo˝-

na by∏o pod∏àczyç wczeÊniej
z uwagi na bardzo wysoki poziom
wód gruntowych oraz zastoiska
wód opadowych.W ramach zada-
nia wykonano ∏àcznie 12,7 km ka-
na∏ów w systemie grawitacyj-
nym i ciÊnieniowym oraz przy∏à-
cza kanalizacyjne w pasie
drogowym. Zadanie obejmowa∏o
tak˝e budow´ szeÊciu przepom-
powni Êcieków. Budowa kanaliza-
cji stworzy∏a mo˝liwoÊç odprowa-

dzenia Êcieków do oczyszczalni
w Orzechowie ze wszystkich go-
spodarstw zlokalizowanych w re-
jonie ulic Suwalnej, Choinowej,
LeÊnej, Grzybowej, Nowodwor-
skiej, Bia∏ob∏ockiej, Paprocio-
wej, Bukowej, Modrzewiowej oraz
pozosta∏ych ulic nie posiadajà-
cych nazw. Obecnie pod∏àczone
do sieci kanalizacyjnej zosta∏y
284 gospodarstwa domowe. Ca∏-
kowity koszt inwestycji wyniós∏
8 781 827,19 z∏.Wybudowana sieç
kanalizacyjna wraz z przepom-
powniami zostanie przekaza-

na do eksploatacji MPWiK S.A.
Zak∏ad Kanalizacji Obrze˝a Je-
ziora Zegrzyƒskiego w Wielisze-
wie. Oddajàc mieszkaƒcom
do u˝ytku kanalizacj´ sanitarnà
przypominamy, i˝ korzystanie
z niej musi byç zgodne z jej prze-
znaczeniem. Wrzucanie do stu-
dzienek rewizyjnych ró˝nych
przedmiotów lub wprowadzanie
wód opadowych czy te˝ grunto-
wych jest niedopuszczalne i eks-
ploatator sieci ma prawo stoso-
waç sankcje w postaci kar pie-
ni´˝nych. nn MZ

UroczystoÊç oficjalnego otwarcia obiektu zakoƒczy∏a
ostatecznie inwestycj´ zwiàzanà z adaptacjà cz´Êci
pomieszczeƒ po by∏ym Gimnazjum na Przedszkole w budynku
Szko∏y Podstawowej im. Kornela Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie.

W piàtek, 2 wrzeÊnia, na peronie PKP w Micha∏owie-Reginowie pracownicy Urz´du Gminy
Wieliszew postawili nowà wiat´ przystankowà.

Zakoƒczenie inwestycji
w Skrzeszewie

Wydzielona na przedszkole cz´Êç
budynku posiada dwa osobne,
niezale˝ne od Szko∏y Podstawowej
wejÊcia. Przy wejÊciu g∏ównym
od ul. Szkolnej powsta∏a stalowa
rampa umo˝liwiajàca osobom nie-
pe∏nosprawnym oraz matkom
z wózkiem swobodny dost´p
do budynku.

Oddany do u˝ytku obiekt o ∏àcz-
nej powierzchni u˝ytkowej 365 m2,
oprócz cz´Êci przeznaczonej dla po-

trzeb dzieci (sale zabaw, le˝akow-
nia, szatnia i sanitariaty) mieÊci
równie˝ w pe∏ni wyposa˝one zaple-
cze kuchenne oraz pomieszczenia
biurowo-socjalne dla personelu.
Wykonane prace budowlane
w adaptowanej cz´Êci budynku ob-
j´∏y swym zakresem m.in. zmian´
aran˝acji pomieszczeƒ polegajàcà
na wykonaniu przebiç w Êcianach
istniejàcych, wyburzenie kilku
Êcianek dzia∏owych i dostawienie
nowych, obudow´ grzejników wraz
z ich cz´Êciowà wymianà na nowe.
Ponadto przebudowaliÊmy instala-
cj´ elektrycznà, wodno-kanaliza-
cyjnà, grzewczà i wentylacyjnà.
WymieniliÊmy wewn´trznà stolar-

k´ drzwiowà, u∏o˝yliÊmy nowe gla-
zury i terakoty w sanitariatach
a na pod∏ogach w ciàgach komuni-
kacyjnych i salach zabaw u∏o˝yli-
Êmy wyk∏adzin´ typu Tarkett.

Po odbiorze technicznym robót
Urzàd Gminy podjà∏ czynnoÊci for-
malno–prawne zwiàzane z uzyska-
niem decyzji o pozwoleniu Powia-
towego Inspektora Nadzoru Bu-
dowlanego na u˝ytkowanie
adaptowanych pomieszczeƒ. I tak
14 wrzeÊnia najm∏odsze przed-
szkolaki przekroczy∏y progi nowej
placówki rozpoczynajàc pierwszy
etap swojej edukacji.

nn Ma∏gorzata Zakolska

W trosce o bezpieczeƒstwo mieszkaƒców Gminy oraz osób
przejezdnych pracownicy Urz´du Gminy Wieliszew za∏atali
w Janówku dziur´ w jezdni.

Naprawiona jezdnia
We wtorek, 13 wrzeÊnia, w Janów-
ku pracownicy Urz´du Gminy
Wieliszew naprawili nawierzch-
ni´ drogi nr 631. Mimo i˝ droga
ta jest wojewódzka, Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki pod-
jà∏ interwencj´ w sprawie jej
szybkiej naprawy, gdy˝ dziura by-
∏a wielkim zagro˝eniem dla
wszystkich uczestników ruchu
drogowego. Potwierdza to niebez-
pieczny incydent, w trakcie któ-
rego samochód, który wpad∏
w dziur´, niebezpiecznie przechy-
li∏ si´, w wyniku czego z samocho-
du spad∏a paleta z napojami.

Na szcz´Êcie ani kierowca, ani ̋ a-
den przypadkowy uczestnik ru-
chu drogowego nie zosta∏ w tej sy-
tuacji poszkodowany. nn WD

Dobiega koƒca budowa
sieci kanalizacji
sanitarnej w Łajskach.
W pierwszych dniach
sierpnia zostały
odebrane roboty
budowlane.

Nowy dach nad peronem
Dla mieszkaƒców Micha∏owa-Regi-
nowa oraz osób z okolicznych miej-
scowoÊci mo˝liwoÊç dojazdów
do pracy pociàgami SKM z peronu
w Micha∏owie–Reginowie jest nie-
zwyk∏ym u∏atwieniem. Jednak co-
dzienne oczekiwania na po∏àczenia
mog∏yby byç znacznie przyjemniej-
sze, gdyby podró˝ni mogli schroniç
si´ przed niesprzyjajàcymi warunka-
mi atmosferycznymi pod dachem
przystanku, o który nie zadba∏y
w∏adze PKP.
W odpowiedzi na wniosek podró˝-
nych Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki postanowi∏ wyjÊç naprze-

ciw ich potrzebom i zapewniç im
komfort oczekiwania na pociàgi po-
przez ustawienie na peronie wiaty
przystankowej.

Mamy nadziej´, ˝e od tej pory poziom
satysfakcji podró˝nych b´dzie znacz-
nie wy˝szy, a wiata b´dzie nam
wszystkim d∏ugo s∏u˝y∏a. nn WD

Urzàd Gminy Wieliszew zakoƒczy∏ budow´ oÊwietlenia na
ul. Wiejskiej w Olszewnicy Starej. 

OÊwietlenie na Wiejskiej
By∏ to kolejny i ostatni ju˝ etap
budowy oÊwietlenia na tej ulicy.
W ramach zadania ustawiliÊmy
13 nowych s∏upów i zamontowa-
liÊmy 22 lampy (9 lamp na istnie-
jàcych s∏upach).WartoÊç zadania
– 49056,67 z∏ brutto.Ten etap za-
koƒczy∏ prace zwiàzane z oÊwie-
tleniem ul.Wiejskiej na ca∏ej d∏u-
goÊci.

nn MZ

2 wrzeÊnia, podczas posiedzenia Sesji Rady Gminy, Jan
So∏tys zg∏osi∏ informacj´ o uszkodzonym mostku w ¸ajskach. 

Podmyty mostek
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki przyjà∏ zg∏oszenie, po czym
zadysponowa∏ w zagro˝one miejsce
pracowników gospodarczych Urz´-
du. RzeczywiÊcie na miejscu oka-
za∏o si´, ˝e zg∏oszenie by∏o uzasad-
nione – uszkodzony mostek stano-
wi∏ zagro˝enie. Pracownicy Urz´du
usun´li zniszczenie, które prawdo-
podobnie by∏o wynikiem obfitych
opadów, z jakimi si´ ostatnio zma-
galiÊmy.

nn WD

fo
t.

M
Z

Pracownicy Urz´du Gminy
Wieliszew  6 wrzeÊnia
porzàdkowali  okolice wiaty
przystankowej w Olszewnicy
Nowej.

Jesienne porzàdki
Pracownicy Urz´du Gminy usun´-
li konary pobliskich drzew i krza-
ki, które ogranicza∏y powierzchni´
oraz widocznoÊç peronu. W pra-
cach pomaga∏y osoby odbywajà-
ce sta˝ w Urz´dzie Gminy Wieli-
szew. nn WD

W okolicach zabytkowych d´bów oraz ruinach pa∏acu
w miejscowoÊci Góra, 6 wrzeÊnia pracownicy 
Urz´du Gminy Wieliszew
natkn´li si´ na nielegalne
wysypisko Êmieci. 

Skandal 
w PAN-Górze
Pracownicy Urz´du Gminy
uprzàtn´li Êmieci, jednak rozcza-
rowanie zachowaniem wandali,
którzy nie szanujà naszej Ma∏ej
Ojczyzny jeszcze przez jakiÊ
czas pozostanie. Miejmy nadzie-
j´, ˝e takich interwencji Urzàd
Gminy Wieliszew b´dzie mia∏ co-
raz mniej.

nn WD
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Edukacja

uczestnicy przemaszerowali na woj-
skowà cz´Êç cmentarza w Wielisze-
wie, gdzie odby∏a si´ oficjalna uro-
czystoÊç upami´tniajàca 72. roczni-
c´ rozpocz´cia II Wojny Âwiatowej.
Nast´pnie rozpocz´∏y si´ uroczysto-
Êci bezpoÊrednio w szko∏ach.

W Szkole Podstawowej w Wieli-
szewie im.Tadeusza KoÊciuszki dy-
rektor Joanna Twardo powita∏a
nowych, a zarazem najm∏odszych
uczniów klas „0” i „I”. Zapewni∏a

ich równie˝ o komfortowych warun-
kach, w jakich b´dà si´ uczyç, a to
m.in. dzi´ki wsparciu Wójta Gmi-
ny Wieliszew Paw∏a Kownackiego.

Szko∏a Podstawowa w ¸ajskach
im. Stanis∏awa Moniuszki, rozpo-
cz´∏a rok szkolny uroczystym wnie-
sieniem sztandaru Szko∏y oraz od-
Êpiewaniem hymnu paƒstwowego.
Nast´pnie przemawia∏ dyrektor
Marek Tarwacki oraz Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki. Uro-

czystoÊci zakoƒczy∏y si´ wyst´pem
orkiestry d´tej.

Kolejne uroczystoÊci, na jakich
goÊciliÊmy, odby∏y si´ w Szkole Pod-
stawowej w Olszewnicy Starej im.
Bronis∏awa Soko∏a. Tam równie˝
rok szkolny rozpoczà∏ si´ wniesie-
niem sztandaru Szko∏y i odÊpiewa-
niem hymnu paƒstwowego. Na-
st´pnie dyrektor Janina Stachnik
powita∏a uczniów klas „0”, „I”, „II”
i „III”. Po uroczystoÊciach w Szko-

le dzieci przesz∏y pod pomnik
na Skwer 11 Listopada, aby oddaç
ho∏d poleg∏ym w czasie II Wojny
Âwiatowej.

Mamy nadziej´, ˝e tak uroczy-
Êcie obchodzony dzieƒ 1 wrzeÊnia
b´dzie dla najm∏odszych nie tylko
kojarzony z pierwszym dzwonkiem
szkolnym, ale równie˝ wspania∏à
lekcjà historii, która zasieje w nich
ducha patriotyzmu.

nn

Weronika Dzi´gielewska

Rozpocz´cie roku
szkolnego zbiega si´
z wa˝nà datà w historii
naszego kraju
– 72. rocznicà wybuchu
II Wojny Âwiatowej. 

1wrzeÊnia jest szczególnym
momentem, kiedy mo˝emy
uÊwiadomiç m∏odym ludziom,

jak wa˝na jest to data dla naszej
Ojczyzny i dla jej mieszkaƒców.
Dlatego majàc to na uwadze, jak co
roku w naszej Gminie obie uroczy-
stoÊci sà ze sobà po∏àczone.

We czwartek, 1 wrzeÊnia,
o godz. 9 odby∏a si´ Msza Êw. upa-
mi´tniajàca wydarzenia sprzed
70 lat oraz inaugurujàca nowy rok
szkolny. Koncelebrowali jà ks. Jan
Krupa proboszcz parafii pw. Êw. Ja-
na Marii Vianneya w Skrzeszewie
oraz ks. Grzegorz Kucharski pro-
boszcz parafii pw. Przemienienia
Paƒskiego wWieliszewie.W koÊcie-
le parafialnym, oprócz dzieci ze
szkó∏ Gminy Wieliszew, obecni by-
li ˝o∏nierze, stra˝acy oraz w∏adze
Gminy z Wójtem Gminy Wieli-
szew Paw∏em Kownackim na czele.
Po nabo˝eƒstwie pod eskortà kom-
panii honorowej 60. Wieliszew-
skiego dywizjonu rakietowego
Obrony Powietrznej im. gen. dyw.
Gustawa Konstantego-Dreszera

Pierwszy dzwonek

Nowelizacja ustawy o systemie oÊwiaty zobligowa∏a samorzàdy lokalne, aby do 31 sierpnia
2011  wprowadzi∏y nowe zasady odp∏atnoÊci za przedszkola.

Zmiany w op∏atach za przedszkola
Nowe ∏azienki w Szkole

Eko – maluchy

Zgodnie z nowymi przepisami ka˝de dziec-
ko ma zapewnionà bezp∏atnà realizacj´
podstawy programowej wychowania przed-
szkolnego w wymiarze nie krótszym ni˝ 5
godzin dziennie. Dodatkowe Êwiadczenia
przekraczajàce podstaw´ programowà sà
odp∏atne. Podstawa programowa w przed-
szkolach naszej Gminy realizowana jest
w godzinach 8-13, w czasie obecnoÊci
wszystkich dzieci w przedszkolu. Za pobyt
dziecka w przedszkolu po godzinie 13 za-
p∏acimy stawk´ godzinowà – 3 z∏. Za godzi-
ny poranne – od 6.30 do 8.00 – op∏ata nie
b´dzie pobierana.

Gmina ponosi ogromnà wi´kszoÊç kosz-
tów utrzymania przedszkoli, poniewa˝
przedszkola, w odró˝nieniu od szkó∏, nie sà
subwencjonowane, tzn. paƒstwo nie daje
dodatkowych funduszy (subwencji) na ich
utrzymanie. Op∏aty czesnego i wy˝ywienia
wnoszone przez rodziców stanowià 25-30 %
ca∏oÊci kosztów. Dlatego najmniej przed-
szkoli posiadajà ubogie gminy wiejskie.

Obecnie, przy okazji kampanii wybor-
czej, oskar˝a si´ samorzàdy lokalne o wy-
korzystywanie zmian w przepisach i rato-
wanie bud˝etu kosztem dzieci w przed-
szkolach. S∏uchajàc tego ka˝dy z nas zada∏
sobie zapewne pytanie – „A jak jest
u nas?”. Do tej pory rodzice naszych gmin-
nych przedszkolaków p∏acili sta∏e czesne
w wysokoÊci 139 z∏ niezale˝nie od liczby
godzin przebywania dziecka w przedszko-
lu oraz op∏at´ za wy˝ywienie – ok. 120 z∏.
Obecnie rodzice zap∏acà za przedszkole
w zale˝noÊci od zadeklarowanych godzin
pobytu dziecka w placówce, wed∏ug staw-
ki godzinowej – 3 z∏ za godzin´ (op∏ata po-
bierana jest tylko za godziny popo∏udnio-
we, od 13 do 16 lub 17). Zasady odp∏atno-

Êci za posi∏ki pozostajà bez zmian, a dzien-
ny koszt trzech posi∏ków wynosi w naszych
przedszkolach ok. 6 z∏.

Kalkulacji stawki godzinowej dokona-
no na podstawie analizy wydatków ponie-
sionych w 2010 r. tylko przez gmin´, po od-
liczeniu wszystkich op∏at wniesionych
przez rodziców. Wynik kalkulacji wyniós∏
nieco ponad 3 z∏, ale kwot´ zaokràglono
w dó∏, do pe∏nych z∏otych.

Podobnà stawk´ uchwali∏y tak˝e prawie
wszystkie gminy powiatu legionowskiego.
Trudno si´ dziwiç – koszty utrzymania pla-
cówek w naszym rejonie sà przecie˝ podob-
ne. Na przyk∏ad oprócz op∏aty za wy˝ywie-
nie rodzic zostawiajàcy dziecko w przed-
szkolu na 9 godzin dziennie zap∏aci
za przedszkole we wrzeÊniu 198 z∏ – za 22
dni, a w paêdzierniku 189 z∏ – za 21 dni.
Wyniki analizy godzin zadeklarowanych
przez rodziców we wrzeÊniu pokazujà, ˝e
ponad po∏owa rodziców zap∏aci mniej ni˝
wynika∏oby to ze starego systemu. Po-
nad setka dzieci we wrzeÊniu b´dzie od-
bierana w godzinach 14–15, wi´c rodzice
zap∏acà odpowiednio 66 z∏ lub 132 z∏ op∏a-
ty godzinowej wprowadzonej zamiast cze-
snego (ostatnio 139 z∏).

Przy okazji uchwalania nowych uchwa∏
okaza∏o si´, ˝e pewne zwyczaje, które tra-
dycyjnie funkcjonowa∏y i by∏y akceptowa-
ne spo∏ecznie, sà niezgodne z prawem i sta-
nowià dla wojewodów podstaw´ uchylenia
uchwa∏y. Tak jest na przyk∏ad ze zwycza-
jem wnoszenia op∏aty za przedszkole
„z góry” lub z ustanawianiem ulg w op∏a-
tach na drugie i trzecie dziecko niezale˝-
nie od dochodu rodziców. Brak wyraênej
podstawy prawnej do stosowania tych ulg
powoduje, ˝e cz´Êç wojewodów kwestionu-

je legalnoÊç uchwa∏ rad gminy, które
wprowadzajà ulgi w op∏atach dla rodzin
wielodzietnych. Wi´kszoÊç sàdów woje-
wódzkich uznaje zni˝ki za niezgodne z za-
sadà ekwiwalentnoÊci Êwiadczeƒ. Skoro
wi´cej dzieci korzysta z opieki, rodzic po-
winien te˝ p∏aciç wi´cej.

Sprawa op∏at za przedszkola z pewno-
Êcià b´dzie w najbli˝szym czasie ponownie
rozpatrywana przez Komisj´ ds. OÊwiaty.
Wszelkie uwagi i spostrze˝enia zg∏oszone
w trakcie wprowadzania uchwa∏y w ˝ycie
b´dà jeszcze raz weryfikowane – dla dobra
rodziców i przedszkolaków. Je˝eli b´dzie
taka potrzeba, a przepisy prawa pozwolà,
wprowadzimy potrzebne zmiany do uchwa-
∏y o op∏atach za nasze gminne przedszko-
la. A tymczasem ˝yczmy sobie, aby
przy okazji trwajàcej obecnie kampanii
wyborczej uda∏o si´ przekonaç naszych
rzàdzàcych, ˝e potrzebne jest dofinanso-
wanie przedszkoli publicznych prowadzo-
nych przez lokalne samorzàdy.

nn Beata Kram

Tu˝ przed rozpocz´ciem nowego roku
szkolnego dobieg∏y koƒca prace budowla-
no-monta˝owe prowadzone w budynku
Szko∏y Podstawowej w Wieliszewie polega-
jàce na kompleksowym remoncie pomiesz-
czeƒ ∏azienek dla uczniów i personelu.
Przeprowadzony remont polega∏
na wymianie terakoty i glazury, wy-
mianie armatury, bia∏ego monta˝u
oraz parapetów, malowaniu Êcian,
a tak˝e wymianie opraw oÊwietle-
niowych. Równolegle zosta∏a prze-
budowana cz´Êç instalacji wodno-
-kanalizacyjnej. Jedna z siedmiu

wyremontowanych ∏azienek zosta-
∏a dostosowana dla dzieci naj-
m∏odszych, czyli 5 i 6-letnich, roz-
poczynajàcych w tym roku swojà
edukacj´.W tych pomieszczeniach
zastosowano wi´c mniejsze kom-
pakty wc, a umywalki sà zamonto-
wane na ni˝szej wysokoÊci. Staran-
ne przygotowanie inwestycji oraz
skuteczna wspó∏praca pracowni-
ków Referatu Inwestycji i Rozwo-
ju Gminy z Panià Dyrektor pozwo-
li∏y na osiàgni´cie zamierzonego
efektu. nn Ma∏gorzata Zakolska

Edukacja ekologiczna jest niezwykle wa˝-
na i dobrze jest jà zaszczepiaç ju˝ wÊród naj-
m∏odszych. Nauka najszybciej przychodzi
przez dzia∏anie, o czym mog∏y przekonaç si´
przedszkolaki z Wieliszewa.
W Êrod´, 15 wrzeÊnia dzieci pi´cio i sze-
Êcioletnie z grupy Ekoludki, z Przedszko-
la Samorzàdowego nr 1 w Wieliszewie od-
by∏y swojà pierwszà praktycznà lekcj´
ekologii. Pod czujnym okiem opiekunek

Ireny Gumiƒskiej i Jolanty Wójcik dzie-
ci sprzàta∏y teren wokó∏ Przedszkola
i Urz´du Gminy Wieliszew. W trakcie
sprzàtania dzieci uczy∏y si´, jak nale˝y se-
gregowaç Êmieci oraz do jakich koszy na-
le˝y je wyrzucaç.

O worki na Êmieci oraz r´kawiczki za-
dba∏ Referat Ochrony Ârodowiska Urz´-
du Gminy Wieliszew

nn WD

W piàtek, 9 wrzeÊnia, dzi´ki zaanga˝owaniu cz∏onków Stowarzyszenia Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej
im. T. KoÊciuszki „Bonawentura”, w∏adz Gminy Wieliszew oraz prywatnych sponsorów odby∏o si´
przekazanie Szkole mobilnej pracowni komputerowej, która b´dzie s∏u˝y∏a uczniom klas I-III.

Nowy sprz´t komputerowy dla najm∏odszych
21 laptopów (20 dla uczniów i jeden na-
uczycielski) zosta∏o zakupionych dzi´-
ki Êrodkom zebranym przez dzia∏ajàce
na rzecz Szko∏y Stowarzyszenie „Bona-
wentura”. Inicjatyw´ wsparli tak˝e
prywatni darczyƒcy – Wies∏aw Ra-
szewski prezes firmy „Ravimed” oraz
wieliszewska radna Gra˝yna Kwiatkow-
ska. Brakujàcà kwot´ do zakupu ca∏e-
go zestawu wraz z oprogramowaniem
do∏o˝y∏ Urzàd Gminy Wieliszew. „Okres
nauki szkolnej to jeden z najwa˝niej-
szych momentów w ˝yciu ka˝dego
cz∏owieka” – powiedzia∏ wójt Pawe∏
Kownacki – wa˝ne jest, aby umo˝liwiç
dzieciom jak najlepsze warunki do na-
uki. Mi∏o jest wspomagaç tych, którzy
nie wyciàgajà tylko r´ki, lecz sami dzia-

∏ajà dla dobra lokalnych spo∏ecznoÊci”.
Dzisiaj, w towarzystwie w∏adz gmin-
nych, cz∏onków Stowarzyszenia, a tak-
˝e przedstawicielki Kuratorium OÊwia-
ty w Warszawie, Barbary S∏omczyƒskiej
dokonano uroczystego przekazania
sprz´tu. Zapakowany w stalowà szaf´
na kó∏kach cieszy∏ oczy najm∏odszych
uczniów, którzy wzi´li udzia∏ w uroczy-
stoÊci. Uroczystemu przeci´ciu wst´gi
towarzyszy∏y wystàpienia zaproszo-
nych goÊci.

Przedstawiciele klasy III odczytali
podzi´kowania dla wszystkich, którzy
przyczynili si´ do wzbogacenia bazy
szkolnej, a dyrektor Joanna Twar-
do wr´czy∏a pamiàtkowe dyplomy:
wójtowi Paw∏owi Kownackiemu, preze-

sowi „Bonawentury” Krzysztofowi Kli-
maszewskiemu, radnej Gra˝ynie Kwiat-
kowskiej. Nieobecny by∏ przedstawiciel
firmy „Ravimed”, wi´c otrzyma dy-
plom innà drogà.

„Ciesz´ si´, ˝e nasze dzia∏ania,
w których wzi´li udzia∏ cz∏onkowie Sto-
warzyszenia, w∏adze gminne oraz lokal-
ni sponsorzy, zaowocowa∏y tak pi´knym
i funkcjonalnym sprz´tem komputero-
wym”- podsumowa∏ Krzysztof Klima-
szewski.

Jestem przekonana, ˝e nowa pracow-
nia komputerowa sprawi radoÊç wszyst-
kim uczniom, u∏atwi im zdobywanie
wiedzy i rozwijanie swoich zaintereso-
waƒ.” – podkreÊli∏a Barbara S∏om-
czyƒska. nn jaba

LEGIONOWSKI UNIWERSYTET TRZECIEGO WIEKU 
I JEGO FILIA W SEROCKU 

OGŁASZAJÑ ZAPISY SŁUCHACZY 
NA ROK AKADEMICKI 2011/12. 

Dodatkowe informacje mo˝na uzyskaç w sekretariacie LUTW w Legionowie,
ul. Piłsudskiego 3, w godz. 9-12 (od poniedziałku do czwartku); 

na stronie www.lutw.net oraz pod numerem tel.: (22) 784 05 15 (w czasie dy˝urów).
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UroczystoÊci

Turniej Sołectw to
nowy element
Do˝ynek Gminnych.
W tym roku
szczególnà
okolicznoÊcià było 
90-lecie OSP
Wieliszew. OczywiÊcie
nie zabrakło te˝
stałych punktów
programu.

Do˝ynki w nowej szacie
Mariusz Kraszewski

Micha∏ów-Reginów Podd´bie Janówek Pierwszy 

Olszewnica Stara Skrzeszew Ka∏uszyn 
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UroczystoÊci

Mariusz Kraszewski

Rocznica wybuchu II wojny
Êwiatowej jest dla nas
i ca∏ego Êwiata okazjà
smutnà, wspomnieniem
kl´ski, ale równie˝
przestrogà. Do prawdy tej
nawiàzali podczas
uroczystoÊci 
ks. Grzegorz Kucharski
i wójt Pawe∏ Kowanacki.

Obchody rozpocz´∏y si´ uroczystà Mszà
Êwi´tà, którà odprawili w koÊciele
pw. Przemienienia Paƒskiego w Wie-

liszewie ks. Grzegorz Kucharski i ks. Krzysz-
tof Krupa. Obecne by∏y poczty sztandarowe
Wojska Polskiego, kombatantów i naszych
szkó∏. W uroczystoÊciach wzi´∏y udzia∏ w∏a-
dze Gminy, radni, przedstawiciele Powiatu,
uczniowie rozpoczynajàcy tego dnia rok
szkolny. Podczas kazania proboszcz wieli-
szewskiej parafii zaznaczy∏ koniecznoÊç
poczucia odpowiedzialnoÊci za dobro wspól-
ne kierujàc te s∏owa szczególnie do obecnej
podczas nabo˝eƒstwa m∏odzie˝y.

O koniecznoÊci podj´cia walki z przeja-
wami z∏a w ˝yciu spo∏ecznym, reagowania
na agresj´, akty wandalizmu, niepokojàce
dzia∏ania polityczne mówi∏ równie˝ Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki podczas
uroczystoÊci na cmentarzu wojskowym
w Wieliszewie.Wa˝nymi i tradycyjnymi ele-
mentami tej cz´Êci obchodów by∏y: odegra-
nie hymnu paƒstwowego, wystàpienia oko-
licznoÊciowe kombatantów, Apel Pami´ci
i salwa honorowa w wykonaniu 60. Wieli-
szewskiego dywizjonu rakietowego Obrony
Powietrznej im. gen. dyw. Gustawa Konstan-
tego Orlicz-Dreszera oraz z∏o˝enie wiàzanek
pod pomnikiem ˝o∏nierzy poleg∏ych we
wrzeÊniowych walkach na przyczó∏ku radzy-
miƒsko-wieliszewskim.

Wójt Gminy Wieliszew 
Paweł Kownacki dzi´kuje 

MARKOWI ADASZEWSKIEMU
i MIROSŁAWOWI DZIEDZICOWI

z firmy Decorama
za podarowanie zniczy na uroczyste

obchody 72. rocznicy
wybuchu II wojny Êwiatowej.

oraz STOWARZYSZENIU KIBICÓW
LEGII WARSZAWA

za przygotowanie terenu cmentarza

72. rocznica wybuchu
II wojny Êwiatowej

Uroczysta Msza Êw. odby∏a si´
w koÊciele pw. Przemienienia
Paƒskiego w Wieliszewie. Konce-

lebrowali jà proboszczowie naszych pa-
rafii: ks. Grzegorz Kucharski, ks. Jan
Go∏embiewski, ks. Krzysztof Krupa.
W nabo˝eƒstwie uczestniczyli starosto-
wie do˝ynkowi: Agnieszka ˚ukowska
i Wojciech Pietras. Po poÊwi´ceniu plo-
nów, dzi´kczynnej modlitwie i podzie-
leniu si´ chlebem do˝ynkowym miesz-
kaƒcy i zaproszeni goÊcie przemasze-
rowali na stadion sportowy, gdzie
odby∏a si´ rozrywkowa cz´Êç imprezy.

Tradycyjnie rozpoczà∏ jà Wójt Gmi-
ny Wieliszew. Pawe∏ Kownacki powita∏
zebranych goÊci ̋ yczàc im udanej zaba-
wy. Szczególne s∏owa skierowa∏ jednak
do rolników zaznaczajàc, ˝e ich trud zo-
sta∏ w tym roku zwi´kszony przez ka-
pryÊnà pogod´. Podzi´kowa∏ równie˝
stra˝akom, bo i oni wzi´li udzia∏ w zma-
ganiach ze skutkami ulewnych deszczy.
Po wójcie Pawle Kownackim przema-
wiali równie˝ licznie zgromadzeni
w okresie przedwyborczym politycy: po-
se∏ Mariusz B∏aszczak, pose∏ Zenon Dur-
ka, pos∏anka Alicja Olechowska, pose∏
Andrzej Smirnow, pose∏ Andrzej Halic-
ki, który jako przewodniczàcy sejmowej
Komisji Spraw Zagranicznych zaprosi∏
Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a Kownac-
kiego i Amstsvorsteyera (odpowiednik
Starosty Powiatowego) Amts Trittau
Uwe Tillmann-Mumma do podpisania
mi´dzynarodowej umowy partnerskiej.
W tym historycznym wydarzeniu
uczestniczy∏a 30-osobowa delegacja
niemiecka.

Do˝ynki Gminne by∏y równie˝ oka-
zjà do uczczenia 90. rocznicy utworze-
nia Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej w Wie-
liszewie. Wójt Pawe∏ Kownacki z∏o˝y∏
z tej okazji na r´ce prezesa jednostki
¸ukasza Mi´tka pamiàtkowà statuetk´,
list gratulacyjny oraz – wspólnie z Prze-
wodniczàcym Rady Gminy Józefem Bo-
rzewskim – umow´ dotyczàcà przeka-
zania na potrzeby OSP Wieliszew spe-

cjalistycznego samochodu ratowniczo-
-gaÊniczego. Ciep∏e s∏owa skierowane
do druhen i druhów z naszej Gminy
skierowali Wicemarsza∏ek Krzysztof
Strza∏kowski i Zast´pca Dyrektora De-
partamentu Kultury, Promocji i Tury-
styki Urz´du Marsza∏kowskiego Woje-
wództwa Mazowieckiego Bo˝ena ˚ela-
zowska. Nast´pnie prezes OSP
Wieliszew ̧ ukasz Mi´tek wr´czy∏ oko-
licznoÊciowe statuetki osobom, które
przyczyni∏y si´ do rozwoju obchodzà-
cej 90-lecie istnienia jednostki oraz
przedstawicielom zaproszonych Ochot-
niczych Stra˝y Po˝arnych.

Po cz´Êci oficjalnej rozpoczà∏ si´ Tur-
niej So∏ectw, do którego zg∏osi∏y si´:
Komornica, ¸ajski, Micha∏ów-Regi-
nów, Skrzeszew i Wieliszew. Rywaliza-
cja trwa∏a kilka godzin. So∏ectwa zmie-
rzy∏y si´ w kategoriach: turniej spor-
towy, wyst´p na scenie, stoisko
promocyjne. Walka by∏a wyrówna-
na – ci, którym zabrak∏o si∏ na boisku,
wyró˝nili si´ na scenie, ale wszyscy za-
chwycili inwencjà podczas prezentacji
stoisk. Po raz kolejny mogliÊmy prze-
konaç si´, ˝e w nasza Gmina jest boga-
ta w talenty ludzi aktywnych, pe∏nych
energii do dzia∏ania i ch´ci do dziele-
nia si´ z innymi. Najwi´cej punktów
zgromadzi∏o so∏ectwo Komornica, dru-
gie miejsce zajà∏ Wieliszew, na trzeciej
pozycji uplasowa∏a si´ dru˝yna ¸ajsk.
W turnieju pi∏karskim wygra∏ Skrze-
szew. Organizatorzy poprosili o ocen´
równie˝ wszystkich uczestników uro-
czystoÊci – Nagroda PublicznoÊci przy-
pad∏a so∏ectwu Wieliszew.

Rywalizacja so∏ectw zm´czy∏a zawod-
ników, ale nie na tyle, aby omin´li oni
wyst´py artystyczne na scenie. Kolej-
ny raz mogliÊmy przekonaç si´, ˝e jed-
nà z najpi´kniejszych wizytówek naszej
Gminy jest Zespó∏ Taƒca Ludowego
„Promyki”. Po nim wystàpi∏a ˝ywio∏o-
wa cygaƒska grupa Tabor. Gwiazdà wie-
czoru by∏ znany z programu telewizyj-
nego X Factor zespó∏ Avocado.

¸ajski Wieliszew   

Góra Komornica
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Nasze Talenty

GAZETA WIELISZEWSKA: Od kiedy mieszka Pani
w Gminie Wieliszew?
EL˚BIETA CENDROWSKA: Na terenie Gminy Wieliszew mieszkam
od 1999 roku.
Dlaczego zainteresowa∏a si´ Pani technikà decoupage?
Ju˝ w dzieciƒstwie du˝o rysowa∏am, malowa∏am, lepi∏am
z plasteliny i gliny. Próbowa∏am te˝ rzeêbiç w korze i drew-
nie. Póêniej zainteresowa∏y mnie ró˝ne techniki wystroju
wn´trz, g∏ównie artystyczne zdobienie Êcian: malowanie ró˝-
norodnych motywów, p∏askorzeêby wykonywane tynkiem de-
koracyjnym, przecierki. Kilka lat temu znajoma podarowa-
∏a mi zaproszenie na wystaw´ pt. „Decoupage – moja pasja”
zorganizowanà przez Miejski OÊrodek Kultury w Legionowie.
Mo˝na by∏o na niej podziwiaç prace kilku autorek, dla któ-
rych decoupage sta∏ si´ nietuzinkowym sposobem na sp´dza-
nie wolnego czasu, na relaks. Prace zrobi∏y na mnie du˝e wra-
˝enie, a sama technika zaciekawi∏a do tego stopnia, ˝e posta-
nowi∏am dowiedzieç si´ o niej czegoÊ wi´cej. Nawiàza∏am
kontakt z jednà z autorek wystawianych prac. To ona w spo-
sób praktyczny przybli˝y∏a mi podstawy techniki i „zarazi-
∏a” swojà pasjà.
Prosz´ przybli˝yç, na czym polega ta dziedzina sztuki?
S∏owo decoupage pochodzi od francuskiego decouper, co zna-
czy „wycinaç”. W du˝ym uproszczeniu technika ta polega
na przyklejaniu wyci´tych z papieru motywów na uprzednio
przygotowane pod∏o˝e. Za pomocà decoupage’u mo˝emy ozdo-
biç praktycznie wszystko: kubek, butelk´, talerz, Êwiec´, mebel,
a nawet ca∏e Êciany.W decoupaege’u u˝ywa si´ specjalnych pa-
pierów z ró˝norodnymi motywami. Mo˝na te˝ wykorzystaç zwy-
k∏e papierowe serwetki. Aby prace by∏y odporne na dzia∏anie
czasu, nale˝y je zabezpieczyç warstwà lakieru ochronnego. Je-
Êli ozdabiana powierzchnia ma imitowaç starocie, mo˝emy za-
stosowaç tzw. cracle, jednà z najbardziej rozpowszechnionych
technik postarzania. Imituje ona p´kni´cia, które powstajà
na malowanej powierzchni wraz z up∏ywem czasu. Do wyko-
nania sp´kaƒ u˝ywa si´ specjalnych preparatów.

W pewnej chwili odezwa∏ si´ Wieli-
szewianek: – To dobry pomys∏, ˝e po-
∏o˝y∏eÊ mi r´k´ na ramieniu. W ten
sposób b´dzie nam ∏atwiej iÊç w tych
ciemnoÊciach.
Co z tobà,Wieliszewianku? Jednà r´-
kà trzymam si´ Êciany, a w drugiej
mam naszà nieszcz´snà latarni´. Jak
mia∏bym ci´ trzymaç? 
˚e jak?! – zawo∏a∏ Wieliszewianek
– to czyjà r´k´ czuj´ na ramieniu???
Ksià˝kolub nie chcia∏ wiedzieç. Za-
krzyknà∏ tylko: – W nogi! 
I oba skrzaty, mimo ciemnoÊci, po-
gna∏y przed siebie ile tylko mia∏y si∏
w krótkich nó˝kach. Jako ˝e bieg∏y
w ciemnoÊciach, a korytarz coraz
bardziej si´ obni˝a∏, w koƒcu któryÊ
z nich si´ potknà∏. Drugi na niego
wpad∏ i razem z wielkà pr´dkoÊcià
zacz´li si´ turlaç w dó∏.
Rozp´dzone skrzaty wpad∏y do wiel-
kiej sali. Obola∏e i pot∏uczone, ale bez
wi´kszych uszkodzeƒ, rozejrza∏y si´
po pomieszczeniu.
By∏a to niedu˝a sala, a na jej Êrod-
ku znajdowa∏ si´ postument, który
Êwieci∏ z ogromnà mocà.
To stàd pochodzà te dziwne zielone
promienie – zauwa˝y∏ Ksià˝kolub.
Na postumencie le˝a∏a wielka ksi´-
ga, wyglàdajàca na bardzo starà.
Gdy przyjaciele stan´li przed nià, sa-
ma si´ otworzy∏a.
Przeczytali takà oto opowieÊç:
˚y∏ màdry cz∏owiek, który kocha∏
ksià˝ki i uwielbia∏ je gromadziç. Wy-

Êmiewali si´
z niego ludzie
i szydzili i uwa-
˝ali za g∏upca i dziwaka.
Przychodzili do niego i mówili: „G∏u-
pi jesteÊ starcze, nikt z ciebie po˝ytku
nie ma. Zajà∏byÊ si´ lepiej czymÊ po-
˝ytecznym!. Zaka∏à jesteÊ tego miej-
sca, ty i te twoje ksià˝ki!!!”
Po tych s∏owach doroÊli odchodzili,
tylko dzieci zabawia∏y si´ rzucajàc
w niego kamieniami.
Pewnego dnia przybyli najeêdêcy
i z∏upili ca∏a okolic´. Przyszli te˝ tu-
taj i bardzo ich rozwÊcieczy∏o, ˝e nie
znaleêli ̋ adnych kosztownoÊci, tyl-
ko ksià˝ki. Stwierdzili, ˝e przydadzà
im si´ tylko jako rozpa∏ka do ogni-
ska. B∏aga∏ ich cz∏owiek i prosi∏
o zmi∏owanie, a oni go zwiàzali, usy-
pali z ksià˝ek, które zbiera∏ ca∏e ̋ y-
cie wielki stos i spalili je przed nim,
a on musia∏ patrzeç jak p∏onie do-
robek jego ˝ycia. P∏aka∏ z bezsilno-
Êci i wielkiego ˝alu, bo serce mu si´
∏ama∏o nad takim okrucieƒstwem.
Przyszli te˝ mieszkaƒcy wioski i ra-
zem z ˝o∏dakami szydzili z ∏kajàce-
go starca, a w ich sercach nie by∏o
litoÊci. Gdy ostatnie ksià˝ki dopala-
∏y si´ na stosie, a stos to by∏ ogrom-
ny, zauwa˝yli niektórzy, ˝e ze star-
cem dzieje si´ coÊ dziwnego. Stawa∏
si´ coraz bledszy i jakby… przeÊwi-
tujàcy!

c.d.n.
nn PK

DziÊ w naszym cyklu spotykamy si´
z EL˚BIETÑ CENDROWSKÑ,
utalentowanà mieszkankà Skrzeszewa,
której pasjà jest ozdabianie przedmiotów
technikà decoupage.

W sobot´, 10 wrzeÊnia mieszkaƒ-
cy Olszewnicy Nowej spotkali si´,
aby wspólnie wybudowaç ogrodze-
nie dooko∏a placu zabaw. PoÊwi´-
cajàc swój wolny czas, pracowali
zarówno doroÊli jak i dzieci.

Praca chocia˝ ci´˝ka to jej
efektem jest nie tylko bezpieczny
plac zabaw dla dzieci, ale równie˝
poczucie wspólnoty wÊród miesz-
kaƒców Gminy.

Inicjatorami akcji byli so∏tys
Mieczys∏aw Twardo i radny Grze-
gorz Zbroch, który by∏ równie˝
fundatorem betonowych funda-

mentów. Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki ufundowa∏ meta-
lowe prz´s∏a ogrodzenia, bram´
oraz s∏upki.
So∏tys Mieczys∏aw Twardo dzi´ku-
j´ za zaanga˝owanie:
W∏adys∏awowi Czubajowi, Janowi,
Markowi, Grzegorzowi, Natalii,
Krystianowi i Kamilowi Trzasko-
mom, W∏odzimierzowi i Konrado-
wi Gronkom, Konradowi Mrozowi,
Mariuszowi, Paw∏owi i Waldema-
rowi Grodkom, Edwardowi, Mar-
cinowi i Konradowi Witeskom,
Wojciechowi i Kamilowi Stolar-

skim, Katarzynie, Ma∏gorzacie,
Jackowi i Dominikowi Chojnow-
skim, Grzegorzowi Zajdelowi, Ro-
bertowi Baworowi, Mariuszowi
i Emilii B∏oƒskim.

nn WD

Nowe ogrodzenie placu zabaw

Trzy pokolenia mieszkaƒców Olszewnicy Nowej podj´∏y dzia∏ania na rzecz
poprawy bezpieczeƒstwa najm∏odszych pociech.

W weekend, 10 i 11 wrzeÊnia 68
osób, mieszkaƒców i dzia∏kowi-
czów, spotka∏o si´, aby razem po-
sprzàtaç okolice Sikor i K´py Ki-

kolskiej. Wspólny wysi∏ek za-
owocowa∏ poczuciem dobrze wy-
konanego obowiàzku, czego efek-
tem by∏o zebranych 120 worków

Êmieci. Dzia∏anie równie˝ zinte-
growa∏o spo∏ecznoÊç Sikor, która
w sobotni wieczór spotka∏a si´
przy ognisku bawiàc si´ w rytm
muzyki. Zagra∏ zespó∏ „Yoker”.
So∏tys Sikor Ewa Kiepurska
szczególnie dzi´kuje Radzie So-
∏eckiej, mieszkaƒcom i dzia∏kowi-
czom za zaanga˝owanie i udzia∏
w sprzàtaniu.

W poniedzia∏ek, 12 wrzeÊnia
pracownicy Urz´du Gminy Wie-
liszew zabrali worki ze Êmiecia-
mi, które by∏y pozostawione
przez sprzàtajàcych w wyznaczo-
nych miejscach. nn WD

Jesienne sprzàtanie Sikor i K´py Kikolskiej

Ponad 60 osób poÊwi´ci∏o swój wolny czas i w∏àczy∏o si´ w sprzàtanie Sikor i K´py Kikolskiej.
Jest to kolejny przyk∏ad pozytywnego dzia∏ania, jakie podj´∏a nasza spo∏ecznoÊç na rzecz
swojej „Ma∏ej Ojczyzny”. 

Magia Ksià˝ek

Jakie predyspozycje powinien wyka-
zywaç ktoÊ, kto chcia∏by osiàgnàç
sukces w tej dziedzinie?
Technika decoupage jest technikà pra-
coch∏onnà i czasoch∏onnà. Dekoracje wy-
konuje si´ w kilku etapach. Dlatego trze-
ba przede wszystkim wykazaç si´ cier-
pliwoÊcià. Nie mniej wa˝na jest precyzja
i coÊ, co mo˝na by nazwaç wyczuciem

plastycznym. Jest to niezb´dne, aby na-
sza praca tworzy∏a harmonijnà ca∏oÊç.
Trzeba tak˝e uruchomiç wyobraêni´, ˝e-
by jeszcze przed przystàpieniem do pra-
cy widzieç efekt koƒcowy.
Skàd czerpie Pani pomys∏y do swo-
ich prac?
Jak ka˝dy, posiadam w swoim domu
ró˝ne przedmioty, które mo˝na odno-

wiç, tchnàç w nie nowe ̋ ycie.Wystar-
czy tylko wyobraziç sobie, jak mo˝e
wyglàdaç dany przedmiot w nowej
szacie. Inspiracjà sà dla mnie tak˝e
prace innych osób oraz lektura ksià-
˝ek poÊwi´conych technice decoupa-
ge’u.
Gdzie zdobywa si´ materia∏y do swo-
ich pomys∏ów?
Wszystkie materia∏y i narz´dzia mo˝-
na nabyç w sklepach plastycznych,
empikach i specjalistycznych sklepach
internetowych.
Najbardziej pracoch∏onne zlecenie?
Wykonywane przeze mnie prace sà
przede wszystkim elementem wy-
stroju mojego domu, a tak˝e stanowià
prezenty dla moich bliskich i znajo-
mych. Jednak najbardziej pracoch∏on-
ne sà przedmioty przestrzenne.
Artystyczne wzory…
Mój podziw zawsze wzbudza∏y dzie∏a
Juliusza Kossaka,Wojciecha Kossaka,
Jana Matejki, a tak˝e Micha∏a Anio-
∏a i Claude Moneta.
Moje najwi´ksze marzenie…
Chcia∏abym wykorzystaç swoje umie-
j´tnoÊci w pracy zawodowej. A ponad-
to... w∏asna pracownia z ko∏em garn-
carskim i piecem do wypalania gliny.
Ceramika artystyczna te˝ jest bowiem
w kr´gu moich zainteresowaƒ.
Plany na przysz∏oÊç…
„Zara˝enie” swojà pasjà m∏odszego
pokolenia. MyÊl´ o zorganizowaniu
warsztatów decoupage’u dla dzieci
i m∏odzie˝y.
Gdzie b´dzie mo˝na zobaczyç Pani
prace?
Moje prace by∏y niedawno prezento-
wane na Gminnych Do˝ynkach
w Wieliszewie.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Nasz Talent w Skrzeszewie

DziÊ prezentujemy kolejny fragment opowiadania „Magia
Ksià˝ek” autorstwa jednego z czytelników biblioteki w ¸ajskach.
Ciekawe co nowego przydarzy∏o si´ w ˝yciu Ksià˝koluba i jego
przyjaciela Wieliszewianka…
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Kultura/Sport

Anime

Demoniczny Lokaj
W tym numerze poÊwi´c´ par´
s∏ów pewnemu doÊç specyficzne-
mu anime. Akcja toczy si´ w Wik-
toriaƒskiej Anglii, w fabu∏´ wplà-
tane sà demony, anio∏y i „shiniga-
mi” (Bogowie Êmierci, to wysoce
japoƒski koncept)... A g∏ównym
bohaterem jest trzynastoletni
ch∏opiec.
„Kuroshitsuji” (Albo „Black Bu-
tler”) opowiada Nam histori´ Cie-
la Phantomhive'a, syna rodziny
szlacheckiej osieroconego w po˝a-
rze. Ciel jest, jak na swój wiek, za-
skakujàco dojrza∏y, cyniczny
i zgorzknia∏y, ale warto wiedzieç
o tym, ˝e jego tragedia nie skoƒ-

czy∏a si´ na utracie rodziców: Usi-
∏owano u˝yç go jako rytualnej
ofiary. W akcie desperacji, zawie-
ra on pakt z demonem o wdzi´cz-
nym imieniu Sebastian, który po-
mo˝e mu zrealizowaç swà zemst´...
A potem zabierze jego dusz´.

Ciel jest tak˝e jedynym spadko-
biercà pot´˝nej firmy zabawkar-
skiej „Phantom” oraz specjalnym
agentem Królowej, tak wi´c nie
narzeka na nud´, ˝yjàc w ogrom-
nej posiad∏oÊci z Sebastianem
i resztà s∏u˝by: Niedowidzàcà
i fajt∏apowatà pokojówkà Mayle-
ne, kucharzem Bardem, który
w kuchni u˝ywa materia∏ów wybu-

chowych, przesadnie silnym Fin-
nianem iTanakà, który najcz´Êciej
sp´dza swe dni na popijaniu her-
baty. Sam Sebastian jest cz∏owie-
kiem od wszystkiego: Gotuje,
sprzàta, a tak˝e, gdy ̋ ycie panicza
jest zagro˝one, pos∏uguje si´ zasta-
wà kuchennà z niesamowità, za-
bójczà wprawà.

Mocne, kolorowe postaci to je-
den z najmocniejszych punktów
„Kuroshitsuji”. Pomijajàc Ciela
i s∏u˝b´, przez fabu∏´ przewijajà
si´ psychotyczny shinigami z pi∏à
mechanicznà, Chiƒczyk zawiadu-
jàcy brytyjskim handlem opium,
fajt∏apowaty policjant ze Sco-

tland Yardu czy rozpuszczone ksià-
˝àtko rodem z Indii, wraz ze swo-
im w∏asnym lokajem. Majà one
swoje plusy i minusy, ale ka˝dà
z nich da si´ polubiç. Pomaga
w tym grafika, niezwykle ele-
gancka i dopracowana.

Prócz tego... Sà tu obecne wàt-
ki shonen-ai (M´ska mi∏oÊç). Nie
sà one wyjàtkowo zarysowane,
ale uwa˝ny widz jest w stanie je
dostrzec i doceniç... DoÊç powie-
dzieç, ˝e para Ciel x Sebastian
uwa˝ana jest przez fanki za najpo-
pularniejszà.

Koniec koƒców, warto rzuciç
na nie okiem. 8/10. nn Fergard

W dniach 
13-22 sierpnia
Zespół Taƒca
Ludowego
„Promyki”
reprezentował
Polsk´ i Gmin´
Wieliszew
na Mi´dzynarodowy
m Festiwalu
Folklorystycznym
Atanas Kolaroski
w Macedonii.
Była to ju˝ dziesiàta
zagraniczna
wyprawa naszych
tancerzy i tancerek
z Wieliszewa.

Darek Skrzydlewski

pi´knych okolic, zabytkowych
miast oraz miejsc kultu religijne-
go. Wyjazd nie móg∏ obyç si´ bez
otrz´sin wszystkich tych, którzy
po raz pierwszy wyjechali w zagra-
nicznà podró˝ z „Promykami”.
O opraw´ tej „uroczystoÊci” do-
skonale zadba∏a starsza grupa ze-
spo∏u. W Êrod´, póênym wieczo-
rem, 24 sierpnia pe∏ni wra˝eƒ wró-
ciliÊmy do naszego rodzinnego
Wieliszewa. nn

Obóz w WiÊniowej
Górze
Korzystajàc z wakacji w dniach 25.07-
06.08.2011 grupa dzieci z Gminy Wieliszew
wyjecha∏a na zorganizowany przez Szko∏´
Podstawowà w Janówku obóz rekreacyjno-
-sportowy. Pierwsze deszczowe dni nie nap´-
dzi∏y szesnastce uczestników smutku lecz
zmotywowa∏y do zaj´ç Êwietlicowych i tre-
ningów tenisa sto∏owego. Pierwszy dzieƒ za-
cz´liÊmy od wysokiego „C” jakim by∏a inte-
gracyjna dyskoteka. Uczestnicy innych tur-
nusów przyj´li nas mi∏o i zabawa
dyskotekowa trwa∏a w znakomitej atmosfe-
rze. Treningi odbywa∏y si´ w nowopobudo-
wanej hali na szesnastu wyczynowych sto-
∏ach, dzieci uczy∏y si´ gry w tenisa sto∏owe-
go a zaawansowani doskonalili swoje
umiej´tnoÊci. Pochmurne niebo w pierw-
szym tygodniu nie pozwoli∏o pop∏ywaç w du-
˝ym olimpijskim basenie ale, wyjazd na sta-
rówk´ do ¸odzi by∏ du˝à ciekawostkà. Sta-
rówka ∏ódzka ma swà specyfik´, dzieciom
utkwi∏ przejazd ulicà Piotrkowskà rykszami
oraz odwiedziny w sklepie Modest – przed-
stawiciela niemieckiego producenta sprz´-
tu do ping-ponga Tibhar. Panowie z Mode-
stu pokazali jak odbywa si´ przygotowanie
do treningu, jak powstaje rakietka oraz jak
nale˝y dobraç sprz´t dla poczàtkujàcych. Mi-
∏ym akcentem by∏a niespodzianka dla dzie-
ci, które w trakcie turnusu obchodzi∏y uro-
dziny. Odby∏a si´ z tej okazji uroczysta ko-
lacji na powietrzu, dzieci zdmuchn´∏y
symbolicznà Êwieczk´ i zaÊpiewaliÊmy sto
lat. Uczestnicy poznali alfabet migowy, oraz
jak nale˝y przeprowadziç analiz´ zmierzo-
nych celów. Druga po∏owa obozu by∏a bar-
dziej s∏oneczna co umo˝liwi∏o korzystanie
z p∏ywalni, boiska do siatkówki pla˝owej oraz
ca∏ego kompleksu GOSIR „Relaks”. Obóz za-
koƒczyliÊmy du˝ym turniejem mi´dzynaro-
dowym, gdy˝ byli na oÊrodku kadeci z Irlan-
di, zawodnicy z ligi polskiej i niemieckiej.
Trener Leszek Kucharski w trakcie po˝egnal-
nego ogniska rozda∏ wszystkim dzieciom dy-
plomy. Forma wypoczynku sportowego po-
∏àczonego z rekreacjà, treningiem, elemen-
tami nauki, refleksji, integracji
mi´dzynarodowej – na koniec turnusu przy-
jechali równie˝ Chiƒscy ping-pongiÊci, mo-
tywuje dzieci do pracy, zaanga˝owania
w sport i w rozwój w∏asnej osobowoÊci po-
przez kultur´ spotu. Turnus liczy∏ ∏àcznie
z pi∏karzami, tenisistami, wschodnimi sztu-
kami walki WU SZU oko∏o 140 osób. Za zdro-
wy i bezpieczny wypoczynek dzi´kujemy:
Wójtowi Gminy Wieliszew, Dyrekcji Szko∏y
Podstawowej w Janówku, Organizatorowi -
Firmie Kucharscy Sport, klubowi – LKS Lo-
tos Jab∏onna, trenerom i wychowawcy.
Pozdrawiamy; Sekcja tenisa z SP Janówek.

nn gerwazy

Trzy grupy „Promyków”
w wieku od 7 do 23 lat wie-
czorem, 11 sierpnia wyruszy-

∏y w liczàcà blisko 2 tys. km po-
dró˝ do odleg∏ej Macedonii.
Po drodze zespó∏ odpoczywa∏
sp´dzajàc noc w Serbii niedale-
ko Nowego Sadu. ZamieszkaliÊmy
w hotelu w miejscowoÊci Struga
nad pi´knym Jeziorem Ochrydz-
kim. Codzienne kàpiele w jego
czystym i ciep∏ym jeziorze pozwa-

la∏y lepiej znieÊç upa∏y, jakie pa-
nowa∏y w Macedonii.

W trakcie festiwalu prezentowa-
liÊmy si´ w pobliskiej Strudze
i Ohridzie, gdzie nasze wyst´py
gromko oklaskiwa∏a macedoƒska
publicznoÊç. Wraz z nami w festi-
walu bra∏y udzia∏ zespo∏y z Mace-
donii, Serbii, Czarnogóry, Turcji
oraz jeszcze jeden zespó∏ z Polski
– Ludowy Zespó∏ Artystyczny
z Ciechanowa. Nieskromnie mo˝e-

my powiedzieç, ˝e organizatorzy
nieoficjalnie okrzykn´li nas naj-
lepszym zespo∏em festiwalu.

W trakcie festiwalu zaprezento-
waliÊmy krakowiaka, taƒce Górne-
go Âlàska, Górnego Beskidu i Sta-
rej Warszawy. Prawdziwym hitem
okaza∏a si´ równie˝ macedoƒska
piosenka „Macedoƒsko Dewoj-
cze”, którà prezentowaliÊmy pod-
czas pobytu.Wolne chwile sp´dza-
liÊmy na pla˝owaniu, zwiedzaniu
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Informator/Polemika

Gminy Wieliszew w okresie od 1 lipca do 29 sierpnia 2011r.

Referat Gospodarki NieruchomoÊciami

1. Prowadzenie 23 post´powaƒ i wyda-
nie 8 decyzji w s.p. op∏aty adiacenc-
kiej oraz 57 zawiadomieƒ, o nadaniu
nr. porzàdk.

2. Prowadzenie post´powania w s.p
sprzeda˝y (dz. nr ew. 110,758/27)
i (dz. nr ew. 111/7, 111/8, 111/9) w ¸aj-
skach, oraz podpisanie umowy dzier-
˝awy w s.p.nieruch. przy ul. Modliƒ-
skiej w Wieliszewie.

3. Przygotowanie projektów uchwa∏
w s.p.nazw ulic w Ka∏uszynie
(ul. Szkolna, Wiosenna, Jesienna)
i Komornicy (ul. Lisia i Skaczàcej
Sarny).

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

1. Zameldowanie osób:pobyt sta-
∏y 73,czasowy 18 oraz 22 noworod-
ków.

2. Przyj´cie 180 wniosków o wydanie
dowodu oraz uzupe∏nienie bazy da-
nych o 168 nowych dowodów osobi-
stych.

3. Rozpatrzenie no 28 wniosków w s.p
danych osobowych, 31 w s.p.zmeldo-
wania oraz Wydanie 5 Wdec. w s.p
wymeldowania, 8 aktów ma∏˝eƒstwa
i 16 aktów zgonu.

4. Wydanie 23 dec.o prow.dzia∏. gosp,15
o jej zaprzestaniu i 8 zezwoleƒ
na sprzeda˝ alkoholu..

Referat Gospodarki Przestrzennej
i Geodezji

1. Wydanie 75 wypisów z mpzp,18 dec.
o war.zab,18 dec. zatwierdz. podzia∏
nieruch., 12 postat.opin. proj. po-
dzia∏. nieruch, 15 projekt. dec.o wa-
ru.zabud. i zagos.terenu.

2. Przeanalizowanie 19 akt. nota-
rial.w zkres.op∏aty planistycznej oraz
przes∏anie dok. dotycz. rurociàgu naf-
towego.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa

1. Wydanie:36 pozwoleƒ na wycink´
drzew,przyjmowanie wniosk. w zak.
odbioru azbestu, zbiórki opon, oraz
odpadów wielkogab.

2. Wys∏anie 130 wezwaƒ w zakresie
us∏ug odbioru odpadów komunal-
nych oraz skierowanie wnios.
do:RDOÂ o wyd.opinii w s.p. prze-
prow. oceny oddzia∏. na Êrod. przed-
si´w.poleg.na bud. osiedla w Wieli-
szewie.

Referat Bud˝etu i Finansów

1. Sporzàdzenie Zarzàdzeƒ oraz projek-
tów Uchwa∏ w sprawie zmian w pla-
nie wydatków i dochodów bud˝eto-
wych, a tak˝e sprawozdaƒ kwartal-
nych i miesi´cznych oraz informacji
z wykonania bud˝etu GminyWieli-
szew za I pó∏rocze.

2. Ustalenie ekwiwalentów dla stra˝a-
ków,zaleg∏ych wp∏at za zaj´cie pasa
drogowego, ewidencjonowanie op∏at
adiacenckich.

Referat Podatków

1. Wydanie114 decyzji, 48 wezwaƒ. 25 szt.
zaÊwiadczeƒ oraz wystawienie778 ty-
tu∏ów wykonawczych dot. zaleg∏oÊci
w podatku za I i II rat´ 2011 roku.

2. Rozpatrzenie 23 wniosków o udo-
st´p. danych osobowych. oraz 182 za-
wiadomieƒ o zmianie podstaw opo-
datkowania.

Referat Gospodarki Komunalnej

1. Wydanie 29 decyzji o lokalizacji
w pasie drogowym urzàdzeƒ infra-

struktury technicznej, oraz 24
oÊwiadczenia mo˝liwoÊci po∏àczenia
dzia∏ki z drogà publicznà.

2. Zakoƒczenie remontu pomieszczeƒ
przeznaczonych dla OPS-u oraz napraw
chodników na ulicach Modliƒskiej
w Wieliszewie, Warszawskiej i Brzozo-
wej w ¸ajskach, Szkolnej w Skrzesze-
wie, na wiadukcie w Skrzeszecie.

3. Naprawienie schodów w Do-
mu 0grodnika,w Micha∏ówie Regino-
wie, oraz sukcesywna odnowa wiat
przystankowych na terenie Gminy.

4. Zebranie 50 worków Êmieci w m. Si-
kory, wykonanie odchwaszczania
na chodnikach i Êcie˝kach rowero-
wych oraz pomoc w pracy Ref. Zarzà-
dzania Kryzysowego i organizacji im-
prez kulturalnych.

Referat Inwestycji i Rozwoju Gminy

1. Kontynuacja budowy obiektów spor-
towych ze Êwietlicà Êrodowiskowà
w Krubinie, oraz adaptacji budynku
Remizy Stra˝ackiej Ka∏uszynie.

2. Zakoƒczenie adaptacji cz´Êci po-
mieszczeƒ budynku S.P w Skrzesze-
wie na przedszkole.

3. WFOÂiGW udzieli∏ Gminie po˝y-
czek na dokoƒczenie Inwestycji pn.
Wodociàgowanie Êrodkowo – zachod-
niej cz´Êci gminy Wieliszew
– etap I oraz na budow´ kanalizacji
sanitarnej w ¸ajskach etap I i II..
Przyznane kwoty to: 1 764 710,20 z∏
na kanalizacj´ oraz 1 000 000 z∏
na wodociàgi.

4. Z∏o˝enie wniosków: na budow´ pla-
cu zabaw w m. Góra i Wieliszew.
Do dofinansowania zosta∏ wybrany
projekt w m Góra, kwota dofinanso-
wania 23880,00 z∏, oraz na „Urzàdze-
nie miejsca rekreacji z wykorzysta-
niem walorów naturalnych obrze˝a
Zalewu Zegrzyƒskiego”. Projekt zo-
sta∏ wybrany, kwota dofinansowa-
nia 200 000,00 z∏.

5. Zakoƒczono monta˝ zestawów przy∏à-
czeniowych kanalizacji podciÊnienio-
wejw m. Janówek Pierwszy, Krubin,
Góra. Koszt inwestycji 2 539,31 z∏.

6. Zakoƒczono remont ∏azienek w S. P
w Wieliszewie, oraz rozruchy prze-
pompowni Êcieków na kanalizacji sa-
nitarnej w m ¸ajski i przystàpiono
do prze∏àczania istniejàcych szamb
do sieci kanalizacyjnej.

Referat Informacji i Promocji Gminy

1. Przygotowanie, w do druku oraz
dystrybucja 46. numeru Gazety Wie-
liszewskiej oraz prace nad wizualiza-
cjà strony internetowej.

2. Wspó∏organizowanie Festynu w para-
fii pw. Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie, festynu z okazji Âwi´-
ta Szko∏y Podstawowej w Janówku
Pierwszym, Festynu „Zaprzyjaênij
si´ z karpiem”, Maratonu Mazo-
via 24h, 67. rocznicy wybuchu po-
wstania warszawskiego, Âwi´ta Woj-
ska Polskiego w Olszewnicy Starej,
Micha∏owskiego Festynu Rodzinne-
go, Festiwalu „Szanty nad Zale-
wem”, Do˝ynek Diecezjalnych
i Gminnych oraz uroczystoÊci wmu-
rowania tablicy pamiàtkowej po-
Êwi´conej porucznikowi Kazimierzo-
wi Widortowi.

3. Koordynacja wspó∏pracy mi´dzyna-
rodowej: oficjalna wizyta chóru „Ma-
rzenie” w partnerskiej Gminie Graf-
fignano we W∏oszech, przygotowanie
oficjalnej wizyty dla partnerskiej
Gminy AmtTrittau z Niemiec oraz
opieka nad grupà Workcamp.

Referat Organizacyjno – Kadrowy

1. Na stanowisku Inspektora ds. Infor-
macji i Promocji Gminy, zatrudnio-
no Weronik´ Dzi´gielewskà oraz
og∏oszono nabór na stanowisko In-
spektora ds. Obronnych i Zarzàdza-
nia Kryzysowego.

2. Wprowadzono Procedur´ Przygoto-
wywania Projektów Uchwa∏ Rady
Gminy oraz rozpocz´to prace przygo-
towawcze organizacji Wyborów Par-
lamentarnych.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego

1. Interwencja i koordynacja dzia∏aƒ
w zakresie podtopieƒ na terenie
Gminy.

Referat Sportu

1. Nadzór remontu hali sportowej oraz
dzia∏alnoÊcià Orlika w Skrzeszewie.

2. Przygotowano zawody so∏ectw oraz
wspólnie z AGK teren do organiza-
cji Do˝ynek Gminnych.

OÊrodek Kultury

1. Organizacja,i wspó∏organizacja im-
prez: „Lato w 3 ods∏onach”, „Kampa-
nia Promocyjna Karpia” „Gminne ob-
chody 67. rocznicy wybuchu Powsta-
nia Warszawskiego”, „Obchody
Âwi´ta Wojska Polskiego „Szanty
nad Zalewem” „Obchody 72. roczni-
cy wybuchu II Wojny Âwiatowej „Do-
˝ynki Gminne”, „Festyn Rodzinny
w Olszewnicy Starej”, „Micha∏ow-
skiego Pikniku Rodzinnego oraz kon-
certu zespo∏u „Elohim” w Janówku.

2. Pomoc w organizacji i wyjazdów let-
nich:Chóru „Marzenie” do Grafi-
gnano oraz ZTL Promyki na festiwal
folklorystyczny w Macedonii.

Samorzàdowa Administracja Placówek 
OÊwiatowych

1. Na stanowisko Dyrektora Przedszko-
la w Janówku Pierwszym wybrano
Renat´ Grzybowskà.

2. w Szkole Podstawowej im. K. Maku-
szyƒskiego w Skrzeszewie odby∏ si´
egzamin na stopieƒ nauczyciela mia-
nowanego dla: Ma∏gorzaty Leszczyƒ-
skiej i Aleksandry Stasiak.

OÊrodek Pomocy Społecznej

1. W zakresie Êwiadczeƒ rodzinnych
wp∏yn´∏o 61 wniosków, wydano 49
decyzje, wyp∏acono 430 Êwiadczenia
na kwot´ 131970,58 z∏.

2 Z funduszu alimentacyjnego wyp∏a-
cono 43 Êwiadczenia na kwo-
t´ 22595,00 z∏.

3. Wyp∏acono 33 dodatki mieszkaniowe
na kwot´ 7465,88 z∏.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia 
PrzyszłoÊci

1. W UG i jednostkach podleg∏ych roz-
pocz´∏y si´ sta˝e zawodowe w ramach
projektu ,,Wieliszewska Akademia
Przysz∏oÊci”.

2. Rozpoczà∏ si´ kurs na prawo jazdy
kategorii C. Uczestnicy kursu zosta-
li poddani badaniom lekarskim, psy-
chotestom. oraz warsztatom rozwija-
nia kompetencji.

3. Przyjmowanie zg∏oszeƒ do udzia∏u
w kursach na: prawo jazdy katego-
rii C, kierowc´ wózka jezdniowego
z nap´dem silnikowym i przedstawi-
ciela handlowego.

4. Zakoƒczy∏a si´ pierwsza tura kursu
na kierowc´ wózka jezdniowego.
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Praca Urz´du Szanowny Panie Wójcie
na podstawie §34 Statutu Gminy Wieliszew prosz´
o udzielenie odpowiedzi na poni˝sze

INTERPELACJE
1) Dotyczàca Op∏at Adiacenckich

W zwiàzku z brakiem satysfakcjonujà-
cej odpowiedzi na mojà Interpelacj´
z dnia 26.05.2011 roku oraz obiegajà-
cym od meritum sprawy jej pisemnym
uzupe∏nieniem z dnia 06.06.2011 rok
prosz´ o merytorycznà i jednoznacznà
odpowiedê na kwestie w tych Interpela-
cjach poruszonych.
Prosz´ odpowiedzieç konkretnie, jakimi
kryteriami b´dzie si´ Pan kierowa∏
przy naliczeniu op∏at adiacenckich?
Z marcowych argumentacji i cytowa-
nych przez Pana oraz pracowników
urz´du gminy wyroków sàdowych,
„wójt jest zobowiàzany pobieraç tà op∏a-
t´ w ka˝dej sytuacji, kiedy wartoÊç nie-
ruchomoÊci (po podziale lub na skutek
budowy urzàdzeƒ infrastruktury tech-
nicznej) wzroÊnie na tyle, ˝e przewy˝szy
koszty sporzàdzenia operatu szacunko-
wego przez rzeczoznawc´ majàtkowego”.
Z obecnych Paƒskich wyjaÊnieƒ wyni-
ka, ˝e b´dzie Pan nalicza∏ wspomniane
op∏aty w sposób „uznaniowy”, gdy˝ za-
pis ustawy stanowi, i˝ „wójt mo˝e” ale
nie musi je naliczyç. Oba wyjaÊnienia
sà dla mnie wzajemnie przeciwstawne,
a uznaniowoÊç wójta w tej sprawie nie-
dopuszczalna. Ponadto warto zwróciç
uwag´, ˝e naliczanie op∏aty adjacenckiej
z tytu∏u budowy urzàdzeƒ infrastruk-
tury technicznej jest swego rodzaju po-
dwójnym opodatkowaniem. P∏acàc po-
datki mieszkaƒcy zapewniajà sobie bu-
dow´ tej infrastruktury (kanalizacji
wodociàgów czy dróg) a po ich wybudo-
waniu b´dà zmuszeni do powtórnego
p∏acenia z tego tytu∏u, ˝e za ich pienià-
dze Gmina budujàc wspomniana infra-
struktur´ podwy˝szy∏a wartoÊci ich
nieruchomoÊci, dlatego raz jeszcze pro-
sz´ o jednoznacznà Paƒskà odpowiedê
i nieuciekanie si´ do wymijajàcych od-
powiedzi.

2) Dotyczàca Kana∏u Bródnowskiego i pod-
topieƒ na terenie Gminy Wieliszew.
Pomimo tego, ˝e radni wielokrotnie sy-
gnalizowali problem podtopieƒ i Kana-
∏u Bródnowskiego, zwleka∏ Pan lub mo-
˝e zlekcewa˝y∏ tak powa˝ny problem.
Moim zdaniem Paƒskie dzia∏ania sà
mocno spóênione, a ich bak w odpowied-
nim czasie- fatalny w skutkach.
Dlaczego, dopiero „po wizycie” grupy
mieszkaƒców z ¸ajsk u Pana oraz pi-
smach proszàcych o podj´cie natychmia-
stowych dzia∏aƒ interwencyjnych, zna-
laz∏ Pan mo˝liwoÊci i czas na wizyt´
u pani v-ice marsza∏ek województwa w/s
pozyska∏ wi´kszej kwoty pieni´dzy
na oczyszczenie kana∏u Bródnowskiego,
dlaczego dopiero wówczas znalaz∏y si´
pompy do przepompowania wody z Ka-
na∏u Bródnowskiego do Narwi, dlacze-
go nie wykazywa∏ Pan nale˝ytego zain-
teresowania skutecznym rozstrzygni´-
ciem przetargu (w pierwszym terminie)
na czyszczenie kana∏ku Bródnowskiego,
dlaczego dopiero po Zebraniu w ¸aj-
skach, uzna∏ Pan za stosowne wystàpiç
do Marsza∏ka Województwa z petycjà
o pomocy przy likwidacji podtopieƒ, dla-
czego do tej pory nie zawnioskowa∏ Pan
(np. na sesji nadzwyczajnej) do Rady
Gminy o dokonanie stosownych przesu-
ni´ç bud˝etowych, tak aby w sposób
kompleksowy oczyÊciç Kana∏ Bródnow-
ski- takie dzia∏anie obieca∏ Pan miesz-
kaƒcom na Zebraniu w ¸ajskach
a z programu sesji Rady Gminy zwo∏a-
nej na dzieƒ 3.09.2011 roku wynika, ˝e
nie zamierza Pan tych dzia∏aƒ podjàç.

3) Dlaczego, przez blisko 8 miesi´cy nie
podjà∏ Pan konkretnych dzia∏aƒ w ce-
lu umo˝liwienia projektantom budowy
kanalizacji odwadniajàcej ulic´ Nowo-
dworskà i pobliskie jej posesje w Micha-

∏owie- Reginowie i ¸ajskach?
Przypominam, ˝e osoby przez których
dzia∏ki mo˝na by zaprojektowaç i popro-
wadziç kanalizacj´, gotowe sà do roz-
mów i wykazujà daleko idàcà elastycz-
noÊç negocjacyjnà. Dlatego, dalsze zanie-
chanie Paƒskich dzia∏aƒ tej sprawie
mo˝e spowodowaç konsekwencje finan-
sowe wobec projektantów a w konse-
kwencji utrat´ kwoty przeznaczonej
na w/w projekt w tym oku tj. ok.200
tys.z∏ i dalsze k∏opoty z podtopieniami
w tym rejonie.

4) Dlaczego, przed wystawieniem na prze-
targ nieruchomoÊci gminnych znajdu-
jàcych si´ w ¸ajskach nie poinformowa-
no o tym na Zebraniu Wiejskim miesz-
kaƒców tego so∏ectwa?
Taki obowiàzek nak∏ada na wójta §49
ust.3. Statutu Gminy Wieliszew a po-
nadto wskazuje jednoznacznie, ˝e ka˝-
dorazowo przed podj´ciem dzia∏aƒ po-
legajàcych na wyzbyciu si´ przez Gmi-
n´ nieruchomoÊci, konieczna jest
stosowna uchwa∏a Rady w tej sprawie.
W tej sytuacji uchwa∏a Rady Gminy
Wieliszew nr 342/XXX/05 z dnia
13 grudnia 2005 roku pozwalajàca or-
ganowi wykonawczemu na sprzeda˝
nieruchomoÊci nie ma moim zdaniem
zastosowania a przetarg zosta∏ og∏oszo-
ny wbrew obowiàzujàcemu Statutowi.
Zwracam równie˝ uwag´ Pana wójta
na fakt, i˝ wspomnianà uchwa∏´ podj´-
∏a inna (osobowo) rada Gminy i upo-
wa˝ni∏a do sprzeda˝y nieruchomoÊci in-
nego wójta.To, ˝e by∏o to upowa˝nienie
dane Organowi wykonawczemu (a nie
konkretnej osobie) nie zmienia w ni-
czym wymogów zapisanych w obowià-
zujàcym Statucie Gminy Wieliszew tj.
min. poinformowania mieszkaƒców so-
∏ectwa o takim zamiarze.

5) Prosz´ o wyjaÊnienie Paƒskiego oÊwiad-
czenia w/s nieobecnoÊci by∏ego wójta
Gminy Wieliszew Pana Waldemara
Kownackiego na sesji absolutoryjnej
w dniu 29 czerwca 2011 roku. By∏o zwy-
czajem, ˝e ust´pujàcy wójt na takà se-
sj´ jest jest zapraszany, gdy˝ to on by∏
odpowiedzialny za wykonanie bud˝etu
w ostatnim roku swojego urz´dowania.
Na wspomnianej sesji udzieli∏ Pan mi
informacji, ˝e by∏y wójt z powodów ro-
dzinnych nie by∏ w stanie na to spotka-
nie przybyç. Z moich informacji wyni-
ka, ˝e jest to nieprawda, gdy˝ by∏y wójt
Pan Waldemar Kownacki by∏ tego dnia
w pracy a w czasie sesji absolutoryjnej,
by∏ s∏u˝bowo w pobliskim urz´dzie Sta-
rosty legionowskiego. JeÊli to prawda, to
brak takiego zaproszenia a nast´pnie
Paƒskie nieprawdziwe wyjaÊnienie to
wyjàtkowo nieeleganckie zachowanie
i brak szacunku dla pracy Paƒskiego Po-
przednika. W tej sytuacji prosz´ o wy-
jaÊnienie powodów Paƒskiego zachowa-
nia w tej „delikatnej sprawie” oraz po-
danie przyczyny dla których udzieli∏
Pan publicznie nieprawdziwej odpowie-
dzi na moje pytanie.

ZAPYTANIA
1) Zgodnie z wczeÊniejszymi ustaleniami

renowacja p∏yty boiska, podwy˝szenie
bramek i naprawa ogrodzenia na bo-
isku sportowym w Micha∏owie- Regino-
wie powinna zostaç wykonana w mie-
siàcu wrzeÊniu 2011 roku. Czy Pan
Wójt podjà∏ juz jakieÊ dzia∏ania w tej
sprawie i czy termin zostanie dotrzyma-
ny? 

2) Czy przed zima zostanà ustawione wia-
ty peronowe na stacjach w Micha∏owie-
Reginowie i Wieliszewie? Z tego, co
wiem Pan radny Krajnow nie jest
w stanie pomóc nam dlatego oczekuje
dzia∏ania Gminy w tej sprawie. nn
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Bezpieczeƒstwo/Polemika

ww Policjanci z Komisariatu w Wieliszewie
29 sierpnia mieli wyjàtkowo pracowity
dzieƒ. Zatrzymali dwóch nietrzeêwych
kierujàcych. Jeden pope∏ni∏ przest´pstwo
kierujàc rowerem, drugi samochodem.
Nietrzeêwi uczestnicy ruchu drogowego
odpowiedzà przed sàdem za pope∏nione
przest´pstwa.
Do pierwszego zatrzymania dosz∏o rano
przed godzinà 6.00 w ¸ajskach. Policjan-
ci z Komisariatu w Wieliszewie zatrzyma-
li do kontroli Andrzeja S. (lat 55), który
kierowa∏ samochodem osobowym. Po ba-
daniu alkomatem okaza∏o si´, ˝e miesz-
kaniec Gminy Wieliszew ma w organi-
zmie 0, 8 promila alkoholu. M´˝czyzna zo-
sta∏ zatrzymany. Kolejnego nietrzeêwego,
tym razem rowerzyst´, ok. godz. 14.00 za-
uwa˝yli patrolujàcy ulic´ KoÊcielnà
w Wieliszewie policjanci. Uwag´ funkcjo-
nariuszy zwróci∏ chwiejny tor jazdy m´˝-
czyzny. Badanie alkomatem wykaza∏o, ˝e
Miros∏aw J. mieszkaniec Wieliszewa ma
w organizmie 1 promil alkoholu. M´˝czy-
zna równie˝ zosta∏ zatrzymany. Wszyscy
nietrzeêwi kierujàcy za pope∏nione prze-
st´pstwa odpowiedzà przed sàdem. Ko-
deks karny za jazd´ rowerem w stanie
nietrzeêwoÊci przewiduje kar´ grzywny,
ograniczenia wolnoÊci albo pozbawiania
wolnoÊci do roku, zaÊ pojazdem mecha-
nicznym kar´ grzywny, ograniczenia albo
pozbawiania wolnoÊci do lat dwóch.
O karze, jakà poniosà zatrzymani, zade-
cyduje sàd.

ww W sobot´, 3 wrzeÊnia przest´pcy dokona-
li rozboju w Wieliszewie. Sprawcy zosta-
li uj´ci. Policja zatrzyma∏a ich w bezpo-
Êrednim poÊcigu. Stanà przed sàdem.
Grozi im kara pozbawienia wolnoÊci od
2 do 12 lat.
Do rozboju dosz∏o 3 wrzeÊnia w Wielisze-
wie. Oko∏o godz. 15.00 dwaj m´˝czyêni po-
dajàcy si´ za kontrolerów biletów po-
prosili 36-letniego mieszkaƒca Pruszko-
wa, aby wysiad∏ z nimi na przystanku
autobusowym. Po opuszczeniu pojazdu
m´˝czyêni poprosili o okazanie wszyst-
kich rzeczy jakie przy sobie posiada∏,
po czym ukradli mu dwa telefony komór-
kowe. W momencie, kiedy 36-letni m´˝-
czyzna zaprotestowa∏, napastnicy pobili
go i uciekli. Policjanci z Komisariatu
w Wieliszewie niezw∏ocznie po uzyskaniu
informacji od pokrzywdzonego o pope∏-
nieniu rozboju udali si´ w poÊcig.Wkrót-
ce funkcjonariusze zatrzymali spraw-
ców. Okazali si´ nimi byç dwaj 30-letni
mieszkaƒcy Wieliszewa Mariusz W. i Grze-
gorz S. M´˝czyêni zostali zatrzymani
i osadzeni w policyjnym areszcie. Skra-
dzione przedmioty powróci∏y do w∏aÊci-
ciela, a sprawcom rozbojów przedstawio-
no zarzuty. W sprawie sàd zastosowa∏
Êrodek zapobiegawczy w postaci 2-mie-
si´cznego aresztu.

nn WD

Firma wy∏oniona w drodze post´-
powania przetargowego, prowa-
dzonego przez Wojewódzki Za-

rzàd Melioracji i Urzàdzeƒ Wod-
nych, rozpocz´∏a prace udra˝niajàce
Kana∏ Bródnowski na odcinku po-
nad 8 km – od ¸ajsk do ujÊcia Ka-
na∏u w Skrzeszewie. Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki czyni
starania o uwzgl´dnienie konieczno-
Êci wykonania podobnych prac
na odcinku od Micha∏owa-Reginowa
do Gminy Niepor´t.

Zakres trwajàcych obecnie robót
obejmuje r´czne wykoszenie dna,
usuni´cie roÊlin zakorzenionych
w dnie, r´czne wydobycie mu∏u, me-
chaniczne odmulanie dna oraz wy-
ci´cie krzaków i ga∏´zi.

W trakcie przeglàdu Kana∏u Bród-
nowskiego w ¸ajskach stwierdzono
betonowy element tamujàcy prze-
p∏yw wody. Na proÊb´ Referatu Za-
rzàdzania Kryzysowego Urz´du
Gminy Wieliszew bezinteresownà
pomoc zadeklarowa∏ radny Grzegorz
Zbroch, który udost´pni∏ swój sprz´t
specjalistyczny w celu usuni´cie be-
tonowego elementu. Dzi´ki takiemu
zaanga˝owaniu uda∏o si´ szybko
uporaç z problemem, a Gmina zaosz-
cz´dzi∏a prawie 5 000 z∏. nn WD

Udra˝niany Kanał

W Szkole w Skrzeszewie
zakoƒczy∏y si´ prace majàce
na celu zabezpieczenie
pieców centralnego
ogrzewania.

Ocalone piece
W zwiàzku z utrzymujàcym si´ wy-
sokim poziomem wód gruntowych
w piwnicy Szko∏y w Skrzeszewie
w dalszym ciàgu zalega woda. By∏a
to sytuacja bardzo niebezpieczna,
gdy˝ w piwnicy znajduje si´ w´ze∏
centralnego ogrzewania.W zwiàz-
ku z tym Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki zleci∏ wykonanie
prac majàcych na celu zabezpie-
czenie pieców CO poprzez podnie-
sienie ich do góry.

W piàtek, 9 wrzeÊnia Urzàd
Gminy Wieliszew zakoƒczy∏ prace
modernizacyjne. Ich koszt to po-
nad 16 000 z∏. nn WD

W wyniku
przeprowadzonego
przetargu rozpocz´ły si´
prace majàce na celu
udro˝nienie Kanału
Bródnowskiego. Usuwane
sà standardowe przeszkody,
ale pojawiajà si´ równie˝
zaskakujàce elementy, które
ci´˝ko byłoby usunàç,
gdyby nie pomoc
mieszkaƒców Gminy.

Pan Edwin Zezoƒ
Radny Gminy WieliszewSzanowny Panie Radny,

zwykle dzi´kuj´ za wszelkie inicjatywy
Paƒstwa Radnych; za pytania, interpela-
cje i wnioski, poniewa˝ majà one u swo-
jej podstawy dobro Mieszkaƒców Gminy
Wieliszew. Niestety Paƒskie wystàpienie
polityczne nazywane przez Pana interpe-
lacjà nosi znamiona zwyk∏ego ataku po-
litycznego, którego celem jest niszczenie,
a nie budowanie.Taka postawa to jednak
koszt, jaki warto ponieÊç dla demokracji,
ale pod warunkiem, ˝e walka toczona jest
z zachowaniem zasad uczciwoÊci.W przy-
padku Pana interpelacji niestety mamy
do czynienia ze z∏amaniem wszelkich
standardów, a to g∏ównie za sprawà
k∏amstw, jakie Pan wyg∏asza publicznie.
Pozostajàc g∏uchym na argumenty i proÊ-
by radnych, nadal godzi Pan w dobro
mieszkaƒców Gminy Wieliszew. Jaki sens
majà Paƒskie pytania, skoro notorycznie
pozostaje Pan g∏uchy na odpowiedzi? Wy-
glàda na to, ˝e g∏ównym Pana celem nie
jest prawda, a jedynie zaspokojenie am-
bicji politycznych.
1. Na temat op∏aty adiacenckiej, wspól-

nie ze specjalistami i doskonale przy-
gotowanymi zawodowo pracownikami
Urz´du ju˝ wielokrotnie próbowaliÊmy
przekazaç Panu wiedz´, której Pan po-
trzebowa∏. Prosi Pan ogólnie o meryto-
rycznà odpowiedê, ale gdyby Pan by∏
∏askaw sprecyzowaç, jakiej jeszcze wie-
dzy Panu brakuje, ch´tnie si´ nià z Pa-
nem podzielimy. Pyta Pan o kryteria,
jakimi b´d´ kierowa∏ si´ podczas nali-
czania op∏at adiacenckich, tymczasem
wielokrotnie w Pana i Rady obecnoÊci
deklarowa∏em, ˝e moim zdaniem naj-
wa˝niejszym kryterium jest dobro
wspólne Gminy Wieliszew, a to z kolei
ÊciÊle wià˝e si´ z zasadà solidarnoÊci
spo∏ecznej. Sà to konkretne kryteria
znajdujàce zastosowanie w naukach
spo∏ecznych – jeÊli jest Pan szczególnie
zainteresowany tematem, odsy∏am
do lektury prac naukowych, z których
dowie si´ Pan m.in. o zasadach spra-
wiedliwego pozyskiwania dóbr mate-
rialnych.

2. Wielokrotnie by∏ Pan Êwiadkiem, kie-
dy podczas sesji Rady Gminy zdawa-
∏em relacje m.in. z rozmów, jakie pro-
wadzi∏em w Urz´dzie Marsza∏kow-
skim Województwa Mazowieckiego
jeszcze na d∏ugo przed sytuacjà kryzy-
sowà spowodowanà ulewnymi deszcza-
mi. Dlaczego wi´c pyta mnie Pan, jak-
by nie s∏yszàc moich sprawozdaƒ,
o sytuacj´, jaka nie mia∏a miejsca?
Dlaczego równie˝ sugeruje Pan, ˝e po-
winienem zaanga˝owaç si´ w roz-
strzygni´cie przetargu na czyszczenie
Kana∏u Bródnowskiego, namawiajàc
mnie tym samym do przest´pstwa?
Mam nadziej´, ˝e wynika to z braku
ÊwiadomoÊci, ˝e tego typu ingerencje
w wykonywanie czynnoÊci przez inne
organy sà niezgodne z prawem. Dlacze-
go, b´dàc uczestnikiem spotkania
z mieszkaƒcami w ¸ajskach i Êwiad-
kiem zbierania podczas niego podpisów
pod petycjà skierowanà do w∏adz wo-
jewództwa, stwierdza Pan, ˝e doku-
ment ten wystosowa∏em po spotkaniu?
Jak mog´ odpowiadaç na pytania,
w których radykalnie mija si´ Pan
z prawdà? 

3. Panie radny, ka˝dy samorzàdowiec jed-
nak powinien wiedzieç, ˝e warunkiem
koniecznym rozpocz´cia inwestycji
na gruncie jest posiadanie prawa jego
w∏asnoÊci. Jako radny reprezentujàcy
Micha∏ów-Reginów powinien Pan wie-
dzieç po pierwsze, ˝e Gmina Wieliszew
jeszcze nie ma prawa w∏asnoÊci grun-
tów, o które Pan pyta, po drugie – ˝e
w takim wypadku wójt nie mo˝e pod-
jàç dzia∏aƒ dotyczàcych tej inwestycji.
Chyba, ˝e proponuje mi Pan dzia∏anie
poza prawem, na co nie wyra˝am zgo-
dy. W granicach okreÊlonych przez

przepisy prawa prowadz´ negocjacje
z w∏aÊcicielami dzia∏ek, co Êwiadczy, ˝e
ponownie mija si´ Pan z prawdà, cho-
cia˝ informowa∏em Pana o swoich dzia-
∏aniach.

4. Przypominam Panu, ˝e zgodnie
z brzmieniem § 49 ust. 3 statutu Gmi-
ny Wieliszew „w sytuacjach wyzbywa-
nia si´ przez Gmin´ nieruchomoÊci,
które sà lub mogà byç wykorzystane
na cele kulturalno-oÊwiatowe, sporto-
we, rekreacyjne, opieki zdrowotnej
wójt przed podj´ciem stosownej uchwa-
∏y informuje o powy˝szych zamierze-
niach mieszkaƒców so∏ectwa, na tere-
nie którego dana miejscowoÊç si´ znaj-
duje. Informuj´ Pana, ˝e nieruchomoÊci
o których mowa w interpelacji majà
inne przeznaczenie. Zgodnie z obowià-
zujàcym miejscowym planem zagospo-
darowania przestrzennego wsi ¸ajski,
po∏o˝one sà one na terenie przeznaczo-
nym pod zabudow´ us∏ugowà zwiàza-
nà z obs∏ugà mieszkaƒców, w tym han-
dlu, zabudow´ mieszkaniowà jednoro-
dzinnà, a dla niektórych z nich plan
dopuszcza jako przeznaczenie uzupe∏-
niajàce lokalizacj´ obiektów us∏ugo-
wych dla prowadzenia dzia∏alnoÊci go-
spodarczej nieucià˝liwej zwiàzanej
z zaopatrzeniem i bytowaniem miesz-
kaƒców. Sprzeda˝ wszystkich nierucho-
moÊci gminnych odbywa si´ zgodnie
z procedurà okreÊlonà w ustawie
z dnia 21 sierpnia 1997 roku o gospo-
darce nieruchomoÊciami (Dz. U. nr 102
z 2010 r., poz. 651 z póên. zm.) oraz
w rozporzàdzeniu Rady Ministrów
z dnia 14 wrzeÊnia 2004 r. w sprawie
sposobu i trybu przeprowadzania prze-
targów oraz rokowaƒ na zbycie nieru-
chomoÊci (Dz. U. 04.207.2108 ze zm.).
Zgodnie z protoko∏em Nr 4/2011 obra-
dujàcej w dniu 24.03.2011 r. pod prze-
wodnictwem Edwina Zezonia, Komi-
sji Rozwoju i Zagospodarowania Prze-
strzennego, Wójt Gminy Wieliszew
poinformowa∏ obecnych o wykorzysta-
niu i przydatnoÊci mienia komunalne-
go pod kàtem zysków i strat dla bud˝e-
tu Gminy oraz o niezagospodarowa-
nych nieruchomoÊciach gminnych i ich
przeznaczeniu. Kierownik Referatu
Gospodarki NieruchomoÊciami przed-
stawi∏a procedur´ sprzeda˝y b´dàcych
w∏asnoÊcià Gminy dzia∏ek. Jak Pan do-
skonale wie, statut Gminy nie wskazu-
je formy przekazania informacji, tym
bardziej nie nak∏ada na wójta obowiàz-
ku informowania mieszkaƒców w od-
r´bnym trybie ni˝ przewidujà to obo-
wiàzujàce przepisy (kpa i ugn). Do po-
informowania mieszkaƒców nie jest
konieczne uczestniczenie wójta w Ze-
braniu Wiejskim. Ustawa precyzuje
obowiàzki organu wykonawczego, czy-
li Wójta Gminy, do których nale˝y spo-
rzàdzenie i podanie do publicznej wia-
domoÊci wykazu nieruchomoÊci prze-
znaczonych do sprzeda˝y (taki wykaz
zosta∏ wywieszony na okres 21 dni
w siedzibie oraz stronie internetowej
Urz´du Gminy, a informacj´ o jego wy-
wieszeniu Urzàd poda∏ do publicznej
wiadomoÊci przez og∏oszenie w prasie
lokalnej), jak równie˝ og∏oszenie o prze-
targu na zbycie nieruchomoÊci (poda-
ne do publicznej wiadomoÊci w sposób
to˝samy z wykazem nieruchomoÊci).
Wobec tego nie tylko mieszkaƒcy so∏ec-
twa, ale ca∏ej Gminy Wieliszew zosta-
li poinformowani w sposób w∏aÊciwy
i prawid∏owy o zamiarze i warunkach
zbycia nieruchomoÊci. Odnoszàc si´
do dalszej treÊci pytania przypomi-
nam, ˝e w Uchwale Nr 342/XXX/05
Rady Gminy Wieliszew z dnia 13 grud-
nia 2005 roku w sprawie okreÊlenia za-
sad nabycia, zbycia i obcià˝enia nieru-
chomoÊci gruntowych oraz ich wydzier-
˝awiania lub najmu na okres d∏u˝szy

ni˝ 3 lata w § 1 Rada Gminy Wieliszew
powierza Wójtowi Gminy nabywanie
na rzecz Gminy i zbywanie nierucho-
moÊci stanowiàcych jej w∏asnoÊç. Wo-
bec faktu, ˝e przedmiotowa uchwa∏a
nie zosta∏a zmieniona ani uchylona
od momentu jej og∏oszenia w Dzienni-
ku Urz´dowym Województwa Mazo-
wieckiego, obowiàzuje aktualnie
w uchwalonej postaci. Majàc to
na uwadze podkreÊliç nale˝y, ˝e Rada
Gminy nie ma podstaw formal-
no–prawnych do podejmowania odr´b-
nych (jednorazowych) uchwa∏ wyra˝a-
jàcych zgod´ na gospodarowanie mie-
niem gminy (m.in. sprzeda˝), jako ˝e
uprzednio wyrazi∏a zgod´ na wykona-
nie tych czynnoÊci Wójtowi Gminy.
OczywiÊcie bez znaczenia z punktu wi-
dzenia wa˝noÊci i obowiàzywania
w/w uchwa∏y pozostaje fakt, ˝e uchwa-
∏´ podj´∏a rada w innym sk∏adzie. Skàd
zatem Pana wàtpliwoÊci, skoro zdaje
sobie Pan spraw´, ˝e wa˝noÊç uchwa∏
nie sprowadza si´ do kadencyjnoÊci ra-
dy. Nie mo˝na równie˝ zgodziç si´
z twierdzeniem, jakoby uchwa∏a upo-
wa˝nia∏a innego i tylko jednego Wój-
ta do dzia∏ania.W drodze przedmioto-
wej uchwa∏y organ stanowiàcy, jakim
jest rada, upowa˝nia organ wykonaw-
czy, jakim jest wójt, do okreÊlonego
dzia∏ania.

5. ¸udzi∏em si´, ˝e prowadzona przez Pa-
na kampania polityczna ma jakiekol-
wiek granice przyzwoitoÊci. Czytajàc
Paƒskie wywody, w których stosuje
Pan s∏owo „nieeleganckie”, jednocze-
Ênie si´gajàc po pseudoargumenty do-
tyczàce ̋ ycia prywatnego osób trzecich,
z przykroÊcià stwierdzam, ˝e byç mo-
˝e próbuje Pan przenieÊç na teren Gmi-
ny obyczaje bardziej przypominajàce
magiel, ni˝ cywilizowany dyskurs. Po-
winienem powiedzieç to wczeÊniej, ale
nie wiedzieç czemu liczy∏em na Paƒskà
wra˝liwoÊç – powód nieobecnoÊci wój-
ta Waldemara Kownackiego na sesji
absolutoryjnej jest wy∏àcznie jego
sprawà. Jako wójt obecnie sprawujàcy
urzàd wykona∏em swoje zadanie zapra-
szajàc by∏ego wójta na rzeczonà sesj´.
Przepytywanie go na okolicznoÊç nie-
obecnoÊci uwa˝am za haniebne i nie-
godne sprawowanego mandatu spo∏ecz-
nego. MyÊl´, ˝e mieszkaƒcy Gminy
– a wÊród nich ci, którzy oddali na Pa-
na g∏os – nie popierajà metod, jakimi
prowadzi Pan walk´.

ZAPYTANIA
1. Z oficjalnym pismem w sprawie re-

montu boiska w Micha∏owie-Regino-
wie wystàpi∏o w oparciu o lokalne Êro-
dowiska Stowarzyszenie M∏odzi dla
Rozwoju eMka. Potwierdzam deklara-
cj´, ˝e inwestycja ta powinna zostaç
zrealizowana we wrzeÊniu, po protoko-
larnym przekazaniu gruntu, na któ-
rym znajduje si´ boisko. Jednak infor-
muj´ jednoczeÊnie, ˝e Urzàd Gminy
rozwa˝a wniosek radnego Sylwestra
Przybysza i popierajàcej go grupy rad-
nych prze∏o˝enia tego projektu na przy-
sz∏y rok tak, aby inwestycja dotyczà-
ce boiska w Micha∏owie-Reginowie
znalaz∏a si´ w planie bud˝etowym. Za-
pewnimy tym samym na realizacj´
znacznie wi´ksze Êrodki finansowe, ni˝
w zakresie przez Pana proponowanym.
Nale˝y podjàç decyzj´, czy zasadne b´-
dzie proponowane przez Pana doraêne
naprawianie niektórych wad boiska,
czy kompleksowe i profesjonalne przy-
gotowanie go do u˝ytku.

2. Paƒskie oczekiwania wobec Gminy
uwzgl´dni∏ Urzàd. Wiata, o którà Pan
pyta b´dzie ustawiona przed zimà.

Z powa˝aniem
Pawe∏ Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew

Usuwanie betonowego elementu   
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Z ˝ycia Rady Gminy

Podpisanie polsko-
niemieckiej umowy
partnerskiej miało
byç głównym
punktem
obrad XII sesji Rady
Gminy. Plany te
pokrzy˝owała
interpelacja
radnego Zezonia i...
przeniesienie
mi´dzynarodowej
uroczystoÊci
na dzieƒ
do˝ynkowego
Êwi´ta.

Mieszkaƒcy Gminy Wieli-
szew uwa˝nie Êledzà kon-
flikt radnego Edwina Ze-

zonia z wójtem Paw∏em Kownac-
kim i cz´Êcià radnych.
˚adna z dotychczas podj´tych
prób nie przynios∏a rozwiàzania
problemu. Byç mo˝e dlatego wójt
postanowi∏ tym razem niekon-
wencjonalnie przemówiç do wy-
obraêni radnego Zezonia wr´cza-
jàc mu prezent w postaci ksià˝ki
Andre Malrauxa „Dola cz∏owie-
cza”. PowieÊç jest sugestywnym
i wymownym ostrze˝eniem
przed tragicznymi skutkami woj-
ny domowej, zatem gest jej poda-
rowania mo˝na rozumieç jako
prób´ wykazania, ˝e metoda wal-
ki politycznej nie przyniesie Gmi-
nie Wieliszew nic dobrego. U˝yta
przez wójta Paw∏a Kownackiego
metafora przynajmniej w przy-
padku znakomitej wi´kszoÊci rad-
nych trafi∏a na podatny grunt. Za-
równo odpowiedê na interpelacj´

(treÊç obu dokumentów publiku-
jemy na stronach 12 i 13), jak i wy-
mowny gest wójta Paw∏a Kownac-
kiego, Rada Gminy nagrodzi∏a
oklaskami dajàc tym samym
do zrozumienia, ˝e woli pracowaç
w atmosferze zgody, w oparciu
o racjonalne argumenty, podejmu-
jàc decyzje zapadajàce w wyniku
konsensusu.

Ku w∏aÊnie takiej interpretacji
jednoznacznie sk∏ania wypowiedê
przewodniczàcego Józefa Borzew-
skiego, który podsumowa∏ cz´Êç
obrad poÊwi´conà odpowiedzi
na interpelacj´ Edwina Zezonia:
„Dobrze, ˝e radni sk∏adajà inter-
pelacje, pytajà (...) ale jeÊli radny
bawi si´ wójtem lub Urz´dem, (...)
jeÊli kilka razy te same pytania za-
daje, ˝eby podnieÊç statystyk´, to
jest nieetyczne i nie przystoi
mandatowi radnego”. Zwróci∏ rów-
nie˝ uwag´, ˝e zastrze˝enia i wàt-
pliwoÊci dotyczàce wójta mo˝-
na zg∏aszaç Komisji Rewizyjnej,
czyli w∏aÊciwemu organowi kon-
trolnemu. Jakby na potwierdzenie
tych s∏ów, w cz´Êci poÊwi´conej
podsumowaniu pracy przewodni-
czàcego, Józef Borzewski relacjo-
nowa∏ posiedzenie Komisji Rewi-
zyjnej z 13 sierpnia, na którym
radni zajmowali si´ tematem wy-
roku sàdowego dotyczàcego by∏e-
go wójta. Z wyroku wynika, ˝e b´-
dàc Wójtem Gminy Skrzeszew
Edward Trojanowski „poÊwiad-
czy∏ nieprawd´ (...) stwierdzajàc,
i˝ zgodnie z planem zagospodaro-
wania przestrzennego tereny dzia-
∏ek po∏o˝one w Krubinie sà prze-
znaczone pod zabudow´ mieszka-
niowà, podczas gdy by∏y gruntami
rolno-leÊnymi. Pan MikuÊkiewicz
pos∏ugujàc si´ tà informacjà nie-
prawdziwà sprzeda∏ te grunty
Spó∏ce Akcyjnej „Prosper Bank”
za kwot´ 1 368 201,80 z∏, a zaku-
pi∏ za kwot´ 347 375 z∏”.

Punktem odbywajàcej si´ w Cen-
trum Kultury w ¸ajskach XII sesji,
który mia∏ wywo∏aç najwi´cej emo-
cji radnych, mia∏o byç podpisanie
umowy partnerskiej pomi´dzy
Gminà Wieliszew i Amt Trittau, jed-
nak z uwagi na bogaty program wi-
zyty naszych niemieckich przyjació∏
w Polsce wydarzenie to przeniesio-
no na dzieƒ uroczystoÊci do˝ynko-
wych. Dzi´ki temu na plan pierw-
szy wysun´∏a si´ kwestia podsumo-

P O R A D Y  P R A W N E

Wójt Gminy Wieliszew Paweł Kownacki, na wniosek mieszkaƒców Gminy, uruchamia nowà usług´
w Urz´dzie Gminy Wieliszew, jakà sà BEZPŁATNE PORADY PRAWNE. 
Od 1 wrzeÊnia, w ka˝dy wtorek, w godzinach 13.30 – 15.30, w pokoju nr 110 pełniony jest dy˝ur
prawnika, podczas którego mieszkaƒcy Gminy mogà skorzystaç z bezpłatnych porad prawnych.

S P R O S T O W A N I E
W 46. numerze Gazety Wieliszewskiej, w artykule „List o Przyjaêni” popełniliÊmy
błàd u˝ywajàc nazwy „Michałki” zamiast „Nowe Michałki”. Zaniepokojenie było
wywołane stylem „dziennikarstwa” uprawianym przez „Nowe Michałki”.
Za pomyłk´ przepraszamy. Redakcja

Mariusz Kraszewski

wania walki ze skutkami ulewnych
deszczy, pomocy d∏ugoterminowej
i kompleksowych rozwiàzaƒ majà-
cych w przysz∏oÊci z∏agodziç skut-
ki ewentualnego podnoszenia si´
wód gruntowych lub w miar´ mo˝-
liwoÊci zapobiegaç ̋ ywio∏owi. Dzia-
∏ania Urz´du pokaza∏a w postaci
prezentacji multimedialnej Kie-
rownik Referatu Spraw Obronnych
i Zarzàdzania Kryzysowego Kata-
rzyna GreÊkiewicz. O rozwiàza-
niach kompleksowych mówili m.in.
S∏awomir Baƒbura – poruszajàc
kwesti´ odtworzenia rozwiàzaƒ me-
lioracyjnych sprzed 40 lat i napra-
wienia zniszczeƒ dokonywanych
przez 20 lat oraz Roman Maƒk
– proponujàc doprowadzenie
do oczyszczenia rowu R-1 i zainte-
resowania problemem nie tylko rol-
ników, ale wszystkich mieszkaƒców,
poniewa˝ dotyczy on ca∏ej Gminy.
Wójt Pawe∏ Kownacki zapowie-

dzia∏, ˝e uwzgl´dni uwagi mieszkaƒ-
ców wyra˝ane za poÊrednictwem
radnych i so∏tysów. JeÊli b´dzie
mo˝liwoÊç udzia∏u Gminy w udra˝-
nianiu rowów melioracyjnych, jak
to mia∏o miejsce w przypadku Ka-
na∏u Bródnowskiego, wójt zwróci
si´ do Rady z proÊbà o Êrodki na ten
cel.

XII sesja Rady Gminy zakoƒczy-
∏a si´ odparciem ataku Edwi-
na Zezonia na wiceprzewodniczà-
cego Artura Mi´tka. Po krótkiej
wymianie zdaƒ okaza∏o si´, ˝e za-
rzuty oparte sà na niesprawdzo-
nych informacjach. Artur Mi´tek
wyjaÊni∏, ˝e nie zna cz∏owieka, któ-
ry wprowadza w b∏àd radnego Ze-
zonia.

Szczegó∏owy protokó∏ z XII se-
sji Rady Gminy Wieliszew b´dzie
dost´pny, po zatwierdzeniu na ko-
lejnej sesji, na stronie interneto-
wej www.bip.wieliszew.pl nn

Podczas sesji Rady Gminy Wieliszew radni uchwalili taryfy dla zbiorowego
zaopatrzenia w wod´ i zbiorowego odprowadzenia Êcieków na terenie Gminy
Wieliszew z urzàdzeƒ b´dàcych w eksploatacji TBS „Wieliszew” Sp. z o.o.
Oto najistotniejszy fragment uchwa∏y.

Mazowiecki Szpital Onkologiczny w Wieliszewie 8 paêdziernika,
w godz. 9-14, na terenie swojej placówki organizuje dzieƒ otwarty

Op∏aty za wod´ i Êcieki
Zatwierdza si´ taryfy dla zbiorowe-
go zaopatrzenie w wod´ i zbioro-
wego odprowadzania Êcieków
na terenie Gminy Wieliszew z urzà-
dzeƒ b´dàcych w eksploatacji TBS
„Wieliszew” Sp. z o.o. w wysokoÊci:
Cena za 1m3 dostarczonej wody zimnej:

– dla wszystkich odbiorców – w kwo-
cie 2,59z∏ za 1m3 + podatek VAT.

Cen´ za 1m3 odprowadzonych Êcieków
– w kwocie 5,48 z∏ za 1m3 + podatek VAT.
Stawka miesi´czna op∏aty abona-
mentowej skalkulowana na podsta-
wie kosztów us∏ugi odczytu i rozlicze-

nia wynosi:
– odbiorcy us∏ug rozliczani na pod-

stawie wodomierza – 3,54 z∏ + po-
datek VAT,

– odbiorcy us∏ug rozliczani na pod-
stawie przeci´tnych norm – 1,73 z∏
+ podatek VAT

Jak ocenia Pan reakcj´ radnych
na odpowiedê udzielonà przez
wójta Paw∏a Kownackiego rad-
nemu Edwinowi Zezoniowi?
Brawa nale˝a∏y si´ wójtowi ju˝
dawno. W tak trudnym roku bu-
d˝etowym rzàdzenie wymaga wie-
lu umiej´tnoÊci. Radni dali sygna∏,
˝e chcà pracowaç, skoncentrowaç
si´ na dzia∏aniu konstruktyw-
nym. Poparli wójta.
Reakcjà Edwina Zezonia jest
jeszcze wi´ksze zaostrzenie kur-
su. Dowodem obraêliwy artyku∏
w lokalnej prasie.
Pot´piam takie metody walki po-
litycznej. Nawet skazaƒców lub po-
dejrzanych, podajàc pierwszà lite-
r´ nazwiska, okreÊla si´ ca∏ym
imieniem. Edwin Zezoƒ nawet te-
go odmawia wójtowi traktujàc go
jeszcze gorzej. Reakcj´ radnego
uwa˝am za dziwacznà i szkodliwà

dla ca∏ej Gminy. Swoimi artyku-
∏ami wprowadza czytelników
w b∏àd.
Na sesji Rady Gminy wróci∏ Pan
do wyroku wydanego w sprawie
Edwarda Trojanowskiego. Dla-
czego?
Wydawa∏o si´, ˝e wyrok zamyka
ca∏à spraw´. Ale pojawiajà si´ no-
we informacje, a im wi´cej wiemy,
tym wi´cej powstaje pytaƒ. Jak to
mo˝liwe w paƒstwie prawa, ˝e
cz∏owiek skazany wyrokiem sàdu
jeszcze dwa lata sprawuje najwy˝-
szy urzàd w Gminie? Dlaczego in-
formacja nie dotar∏a z sàdu do wo-
jewody, a za jego poÊrednictwem
do Rady Gminy? Jako przewodni-
czàcy b´d´ wspiera∏ dzia∏ania
zmierzajàce do wyjaÊnienia
wszystkich wàtpliwoÊci.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

Niech przemówi Malraux

Rozmawiamy z 
JÓZEFEM
BORZEWSKIM,
Przewodniczàcym
Rady Gminy
Wieliszew

Walczymy z nowotworami
B´dzie to akcja spo∏eczna w za-
kresie wczesnego wykrywania
nowotworów uk∏adu moczowego
(raka nerki, p´cherza moczowe-
go, jàdra, prostaty), nowotworów
narzàdu rodnego (szyjki macicy,
trzonu macicy, jajnika) oraz no-
wotworów piersi i tarczycy. Kon-
sultacje lekarskie b´dzie prowa-
dzi∏: dr med. specjalista urologii
Tomasz Chwaliƒski, dr med. spe-
cjalista ginekologii onkologicz-
nej Halina ˚ak oraz dr med. spe-
cjalista chirurgii onkologicznej

Robert Chmielewski. Pacjenci
wed∏ug wskazaƒ lekarzy zostanà
poddani badaniom radiologicz-
nym (USG, mammografia) oraz
badaniom analitycznym krwi
i cytologicznym. Wszystkie kon-
sultacje oraz badania b´dà prze-
prowadzone bezp∏atnie. Akcj´
spo∏ecznà popar∏ Wójt Gminy
Wieliszew, Starosta Legionowski
oraz Prezydent Miasta Legiono-
wo.Wi´cej informacji pod nume-
rem tel.: 22 766 15 00.

nn red

So∏tysi:
Wieliszewa
– Ludwik ˚o∏ek 
i Góry 
– Andrzej Kowalik
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Konkurs/Og∏oszenia/Reklama

nn dam prac´
• Zatrudni´ kierowc´ kat.

c+e tel. 0 601 992 470

nn nieruchomoÊci
• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´

Tel. 512100483
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio

sprzedam tel.: 504838620
• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´

Tel. 512100483
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´

w Sikorach 793 m2. Cena 130 zł/m2.
Tel. 0-518-090-242, dzialkasikory@wp.pl 

• Sprzedam dom parterowy w Skrzesze-
wie Powierzchnia u˝ytkowa 130m2,
działka 1200m2. Rok budowy 2005. Ce-
na 550 000 zł. tel.: 531 116 198

• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m
kw w Pułtusku- atrakcyjna lokalizacja.
Kontakt: 513154636

• Sprzedam działk´ w Wieliszewie,
budowlano-usługowa z zatwierdzonym
projektem na budow´ domu
z usługami, np. apteka, przy drodze
wojewódzkiej i Êcie˝ce rowerowej;
w sàsiedztwie osiedle mieszkaniowe,
osiedle domów jednorodzinnych, sklep,
szkoła, koÊciół, pierwsza linia
zabudowy, ogrodzona.
Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ulica Modliƒska, m-3 tanio
wynajm´. tel. 22-782-32-97

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo

tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewnia-

ne. tel.: 513871377
• Elektryk nr tel.: 604-465-680
• „Gajmar” Wulkanizacja, wywóz szam-

ba, profesjonalne odÊnie˝anie. Ceny
konkurencyjne. Piotr Gajda
tel.: 0 503 989 328 www.wywoz-szam-
ba.pl 

• Geodeta. Wykonujemy podziały dzia-
łek, wskazania granic, mapy do celów
projektowych, inwentaryzacje. Konku-
rencyjne ceny. Tel.: 531 935 000,
tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres
tel.: 0 888 889 927

• Korepetycje j. angielski, j. francuski.
Tel.: 692-430-996

• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885,
od poniedziałku do Êrody
– od godz. 16, czwartek, sobota
– od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka
francuskiego i j´zyka angielskiego.
Mo˝liwy dojazd do ucznia.
tel.: 796 888 283

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114
w Wieliszewie zaprasza wszystkich
dbajàcych o zdrowie i urod´. Pierwsza
wizyta gratis. Ceny konkurencyjne, za-
dzwoƒ 0 668-181-359.

• Studentka filologii angielskiej udzieli ko-
repetycji. Zakres nauki: szkoła podsta-
wowa. Tel.: 504 641 840

• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR
Jarosław Bo˝ym ogrzewanie
podłogowe instalacje solarne i gazowe
tel. 606 620 762

• Wycinka drzew w miejscach trudno do-
st´pnych metodà alpinistycznà.
Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà al-
pinistycznà i z podnoÊnika OdÊnie˝anie
Dachów kontakt pod numerem telefo-
nu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ̋ wir, ziemia,
niwelacje, wywrotka 5 t, HDS. Solidnie.
tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E

Konkurs „Jestem
stàd! Jestem
mieszkaƒcem Gminy
Wieliszew” dobiega
pó∏metka. Czekamy
na kolejne 150 osób,
aby móc wylosowaç
trzechsetnego
szcz´Êliwca. 

Nagroda G∏ówna – telewi-
zor LCD ufundowany
przez Sponsora G∏ównego

„Maxinwest” mo˝e byç ka˝dego,
kto w okresie od marca 2011
do kwietnia 2012 zamelduje si´
w Gminie Wieliszew lub z∏o˝y for-
mularz NIP-3 w Urz´dzie Skarbo-
wym w Legionowie wpisujàc
w miejscu gmina –Wieliszew. Po-
tem wystarczy ju˝ tylko wype∏niç
formularz konkursowy, z∏o˝yç go
w Urz´dzie Gminy Wieliszew
i zostaç wylosowanym przez Ko-
misj´ Konkursowà. Co miesiàc
Komisja losuje pi´ç osób, które
otrzymujà nagrody od naszych
sponsorów: Studio Urody „Pa-
trix”, Hotel Restauracja „Sien-
kiewicz”, Hurtownia Ksià˝ki
„M.C. Kwadrat”, Sklep Spo˝yw-
czy „IKA”, OÊrodek Hipoterapii
„Stajnia Klucz” oraz szóstego
zwyci´zc´, który otrzyma nagro-

d´ miesiàca– aparat fotograficz-
ny od Sponsora G∏ównego „Nie-
ruchomoÊci Mazowsze.PL”.

W piàtek, 9 wrzeÊnia odby∏o si´
ju˝ szóste – pó∏metkowe losowa-
nie w konkursie „Jestem stàd!”.
Komisja w sk∏adzie: Mariola Pi-
sarek, Józef Borzewski i Edyta
Gàgolewska drogà jawnego loso-
wania wy∏oni∏a sierpniowych zwy-
ci´zców:
– Edward Wi´ch zosta∏ szcz´Êli-

wym w∏aÊcicielem aparatu foto-
graficznego ufundowanego
przez Sponsora G∏ównego „Nie-
ruchomoÊci Mazowsze.PL”,

– El˝bieta Musia∏ wygra∏a „Dar-
mowà nauk´ jazdy konnej”
ufundowanà przez OÊrodek Hi-
poterapii „Stajnia Klucz”,

– Zofia Tyczka zosta∏a nagrodzo-
na koszem s∏odyczy od Sklepu
spo˝ywczego IKA,

– Igor Musia∏ zdoby∏ „Darmowy
weekendowy pobyt” ufundo-
wany przez Hotel Restauracja
„Sienkiewicz”,

– Dagmara Szkutnik wygra∏a
„Darmowà Metamorfoz´” ufun-
dowanà przez Studio Urody
„Patrix”,

– Adrianna Smolarek wygra∏a
kupon rabatowy na zakup ksià-
˝ek przez Internet w Hurtowni
Ksià˝ki „M.C.Kwadrat”.
Zwyci´zcom serdecznie gratu-

lujemy!
Poprzez kampani´ „Jestem

stad! Jestem mieszkaƒcem Gmi-

ny Wieliszew” zach´camy wszyst-
kich mieszkaƒców do meldowa-
nia si´ na terenie Gminy lub sk∏a-
dania formularza NIP-3 w Urz´-
dzie Skarbowym w Legionowie.
Warto wziàç w niej udzia∏, ponie-
wa˝ rozliczajàc si´ z podatku tam,
gdzie faktycznie mieszkamy, przy-
czyniamy si´ do poprawy jakoÊci
naszego ˝ycia. Znaczy to tyle, ˝e
im wi´cej z∏otówek wp∏ywa z te-
go tytu∏u do samorzàdu, tym
wi´cej Êrodków Gmina przezna-

czy na budow´ dróg, wodociàgów,
kanalizacji, utrzymanie szkó∏
i przedszkoli, kultur´ i inne reali-
zowane zadania.

Konkurs, tak jak i ca∏a akcja,
b´dzie trwa∏ do koƒca kwiet-
nia 2012.Wszyscy, którzy wrzucà
swój los do skrzynki konkurso-
wej, majà szans´ na nagrod´
miesiàca i nagrod´ g∏ównà.

Los mo˝e si´ uÊmiechnàç
do uczestników nawet dwa razy! 

nn EG

Na pó∏metku

reklama

serdecznoÊci

Nagroda
miesiàca   
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Wybory parlamentarne

Wyborcze ABC

Przed nami kolejne wa˝ne wybory.
W niedziel´, 9 paêdziernika, w godzinach
od 7 do 21 b´dziemy wybierali sk∏ad
Parlamentu na kolejnà czteroletnià
kadencj´.

G∏osowaç mo˝e ka˝dy, kto najpóêniej
w dniu wyborów ukoƒczy 18 lat.Aby
zag∏osowaç, nale˝y w siedzibie obwo-

dowej komisji wyborczej okazaç dowód
osobisty lub inny dokument ze zdj´ciem.
G∏osujemy tylko na jednà list´, stawiajàc
na karcie do g∏osowania znak „x” w krat-
ce z lewej strony, obok nazwiska jednego
z kandydatów z tej listy, przez co wskazu-
jemy jego pierwszeƒstwo do uzyskania
mandatu. Niewa˝ny b´dzie g∏os, je˝eli
na karcie do g∏osowania postawimy znak
„x” w kratce z lewej strony, obok nazwisk
dwóch lub wi´kszej liczby kandydatów
z ró˝nych list okr´gowych albo nie posta-
wimy tego znaku przy ˝adnym z kandyda-
tów lub przy nazwisku z listy, której reje-
stracja zosta∏a uniewa˝niona.

Podzia∏ Gminy Wieliszew na obwody wy-
borcze jest nast´pujàcy:

Obwód wyborczy nr 1 z siedzibà w Szko-
le Podstawowej, przy ul. Dworcowej 5 w Ja-
nówku Pierwszym to mieszkaƒcy miejsco-
woÊci: Góra, Janówek Pierwszy, Krubin, Ol-
szewnica Stara.

Obwód wyborczy nr 2 z siedzibà w Szko-
le Podstawowej w Skrzeszewie, przy ul.
Szkolnej 10 (obiekt dostosowany do po-
trzeb osób niepe∏nosprawnych) to miesz-
kaƒcy miejscowoÊci Ka∏uszyn, Komornica
Olszewnica Nowa, Sikory, Skrzeszew, Pod-
d´bie, Topolina.

W sk∏ad obwodu wyborczego nr 3 wcho-
dzà mieszkaƒcy ul. Niepodleg∏oÊci w Wie-

liszewie oraz ulic do granic wsi Komorni-
ca oraz rzeki Narew.

Granicà obwodu nr 4 jest ul. Niepodle-
g∏oÊci w Wieliszewie oraz ul. do granic wsi
Skrzeszew, ¸ajski, Micha∏ów-Reginów.
Mieszkaƒcy obu tych obwodów zag∏osujà
w Szkole Podstawowej w Wieliszewie,
przy ul Modliƒskiej 60. Obwód nr 5 to
mieszkaƒcy miejscowoÊci ̧ ajski, którzy b´-
dà g∏osowaç w Szkole Podstawowej, przy ul.
KoÊcielnej 63. Obwód nr 6 to mieszkaƒcy
miejscowoÊci Micha∏ów–Reginów, którzy
oddadzà swój g∏os w Domu Ogrodnika,
przy ul. Nowodworskiej 31.

Wyborcy niepe∏nosprawni do 26 wrze-
Ênia 2011 r. (poniedzia∏ek) mogà sk∏adaç
wniosek o dopisanie do spisu wyborców
w obwodzie, w którym lokal jest dostoso-
wany do potrzeb wyborców niepe∏nospraw-
nych.

Wyborcy czasowo przebywajàcy na obsza-
rze Gminy oraz wyborcy nigdzie nieza-
mieszkali do 4 paêdziernika 2011 r. (wto-
rek) mogà sk∏adaç wnioski o dopisanie
do spisu wyborców.

Wnioski nale˝y sk∏adaç w Urz´dzie
Gminy Wieliszew, w Referacie Spraw Oby-
watelskich, Handlu i Us∏ug – pokój nr 103,
w poniedzia∏ki w godzinach: 9.00 – 17.00,
od wtorku do piàtku w godzinach: 7.30
– 15.30.

Wi´cej aktualnoÊci – na stronie
www.bip.wieliszew.pl w zak∏adce Wybory
do Sejmu i Senatu 2011.

nn ¸ukasz Ziemak


